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PT,A POPARCIA KIEROWNICTWA PABITi

Howe,cenne zobowiązania hutników
Jako pierwsi odpowiedzieli na 

apel górników, dla poparcia 
uchwały VII Plenum KC i 

kierownictwa naszej partii z 
towarzyszem Edwardem Gier- 
kiem na czele, polscy butni- 
c y. Podjęli oni wiele cennych 
zobowiązań produkcyjnych na 
rok bieżący. W ten sposób, 
swą rzetelną pracą i dodat
kowymi jej efektami dla gos- 
poda-ki narodowej, dokumen
tują swe zaangażowanie spo
łeczno-polityczne oraz popar
cie dla nowego kierownictwa 
PZPR. Wnoszą swój wkład w 
poprawę sytuacji 
czej kraju.

Wśród naszych 
zwraca na siebie 
ka. Walcownicy 
P-62 postanowili 
wać dodatkowo
blachy ocynkowanej.

gospodar-

zobowiązań 
uwagę kil- 

z Wydziału 
wyproduko- 
5 tys. ton 

Tu je-

nastąpić nie kosztem zmniej
szenia produkcji I ‘ _.
ale w ramach 
dalszych załóg P-62 i P-61, 
obejmujących 4.870 ton bla
chy czarnej i 5.580 ton blachy 
gorącowalcowancj. Załoga 
Wydz. Rur Zgrzewanych zo
bowiązała się przekroczyć swe 
roczne zadania o 4 tys. rur 
stalowych.

Bardzo cenne zobowiązania 
zgłosili wielkopiecownicy HiL. 
Dadzą oni dodatkowo w br. 
50 tys. ton surówki (jeden tyl
ko warunek: muszą mieć za
pewnione bogactwo wsadu 48,6 
proc, żelaza.)

Załoga ZMO podjęła się 
wyprodukować dodatkowo w 
br. 2 tys. ton wapna i dolo
mitu oraz 100 ton zapraw. Za
łoga ZK dostarczy ponad plan 
5 tys. ton koksu.

towarcfwej, 
zobowiązań

Taki jest nasz wkład w 
ogólnohutniczy czyn produk
cyjny, o którym — jak już 
wiadomo — poinformowała 
I sekretarza KC towarzysza 
Edwarda Gierka i prezesa Ra
dy Ministrów tow- Piotra Ja
roszewicza, delegacja hutnicza 
z udziałem m. in. przedstawi
cieli HiL: I sekretarza KF 
tow. Tadeusza Wachowskiego, 
kierownika Stalowni Marte- 
nowskiej tow. Stanisława Bed
narczyka, rozdzielczego pro
dukcji Walcowni Zgniatacz 
tow. Tadeusza Szwaczka, (jd)

Najlepsi
■z najlepszych

Czesław Domagała delegatem hutników na wojewódzką
•konferencję PZPR
Tadeusz Wachowski — ponownie I sekretarzem KF

Hutnicza konferencja twórczym wkładem

Nasza wdzięczność

lat mija od chwili (dokładnie 18 stycznia), gdy 
wojska marszałka Iwana Koniewa wyzwoliły 
Kraków. Była to — jak pamiętamy — konty
nuacja słynnej ofensywy zimowej, która rozpo

częła się od sforsowania Wisły pod Sandomierzem. 
Armia Radziecka, doszedłszy następnie do granic dawnej 
Rzeszy pokazała światu, że jest w stanie sama zadać de
cydujący cios hitlerowskiemu najeźdźcy i to w jego 
„własnym gnieździe" — jak się wówczas mówiło — 
w Berlinie!

Rozpoczęła się nowa epoka w dziejach Europy i świata. 
Faszyzm został pobity. W centrum Europy powstały kraje 
demokracji ludowej, które z biegiem czasu rozpoczęły 
budowę społeczeństwa socjalistycznego. Na świecie wy
raźniej zarysowały się dwa systemy: socjalistyczny i ka
pitalistyczny. Weszliśmy w okres dziejów, który charak
teryzuje zdecydowana walka między nimi — ideologiczna 
oraz współzawodnictwo w rozwoju potencjału gospodar
czego.

Imperializm, zwłaszcza czołowe państwo systemu ka
pitalistycznego USA, usiłują sprowadzić walkę dwóch 
systemów do rozstrzygnięć na drodze militarnej, siły, 
wojny (przykład: Wietnam). My zaś — lansujemy formę 
rywalizacji pokojowej i pracy na polu gospodarczym. 
Sympatia narodów, jak łatwo się domyślić, jest po stronic 
pokojowego regulówania konfliktów i spięć. Nic więc 
dziwnego, że moralne przywództwo, w naszych czasach, 
uzyskuje socjalistyczna idea pokojowego współistnienia.

lat to dużo. Kraków w tym czasie podwoił liczbę 
/ i”) ludności. Huta im. Lenina i wiele innych dużych 

'-’zakładów będących tworem przyjaznej współpracy 
polsko-radzieckiej, stanowi dziś kontynuację i materialny 
wyraz przymierza i braterstwa broni zawartego w latach 
wojny. Przyjaźń polsko-radziecka owocuje w polityce 
gospodarczej na polu przemysłowego rozwoju naszego 
kraju i w zagranicznej, wspomagając nasze poczynania 
w utrwaleniu granic na zachodzie.

Po latach, zwykle, powracamy w związku z rocznicą 
wyzwolenia Krakowa do myśli i opinii, które stanowią 
dla naszego pokolenia żywą i ciągle aktualną treść: to, 
że ocalał Wawel, że możemy oglądać dziś nienaruszone 
krakowskie Sukiennice czy spacerując po Rynku cieszyć 
się architektonicznym pięknęm wieży Mariackiej, to — 
zasługa szybkiego manewru wojsk marszałka I. Konie
wa. Jesteśmy mu — i bohaterskim żołnierzom radzieckim, 
którzy legli w walce o wyzwolenie naszego miasta — ser
decznie i głęboko wdzięczni.

Spokojnie-i bez fanfąr od
było się podlićżęnie efek
tów ekonomicznych uzy
skanych przez Młodzieżową 

Brygadę Dobrej Jakości w 
Stalowni Konwertorowej. A 
efekty uzyskane przez mło
dych jakoiciowców. którym 
przewodzi ir,ł. Mędrek są na
prawdę zrut. Otnite. Wystarcz}' 
podać ... •
złotych 
lepszej.
bezbrakowej pracy.

Podjęty i zatwierdzony na 
początku ubegiego r.oku regu
lamin MBDJ zaznaczał' w spo
sób jednoznaczny, że utrzy
manie tytułu Młodzieżowej 
Brygady Dobrej Jakości moż
liwe będzie tylko wtedy, gdy 
jakościowcy ze {Jtaląwni Kon
wertorowej zajmą bezwzglę
dnie pierwsze rmejśce wę 
wszystkich wskaźnikach tech
niczno-ekonomicznych. 2e za- 
dan e to było bardzo trudne, 
o tym wiedzą wszyscy. Po 
podsumowaniu współzawodni
ctwa można już powiedzieć, 
że brygada I utrzymała tytuł 
— Młodzieżowej Brygady Do-

( Dalszy ciąg na str. 4.)

cyfr; por.sd 12 min. 
uzyskanych z tytułu 
bardziej wydajnej i

o ostatniego miejsca wypełniła się delegatami 
i zaproszonymi gośćmi sala teatralna HiL 
w dniu 9 bm. 184 delegatów’ reprezentowało 

naszą największą w kraju zakładową organizację 
partyjną, liczącą ponad 8 tys. członków. Nad po
dium, na czerwonym tle napis PARTIA, poniżej 
stylizowany wizerunek robotnika trzymającego 
w dłoniach ster. Po bokach — czerwone i biało- 
czerwone szturmówki. Wzdłuż ściany napis: „Że
lazną regułą naszej polityki gospodarczej i naszej 
polityki w ogóle musi być zawsze liczenie się z rze
czywistością, szeroka konsultacja z klasą robotni
czą i inteligencją...” E. Gierek.

Na konferencję przybyli m. 
in. I sekretarz KW w Krako
wie. członek organizacji par
tyjnej w Wydz. Wielkich Pie
ców HiL tow. Czesław Doma
gała. kierownik sektora prze
mysłu ciężkiego KC tow. Ed
mund Sawicki, dyrektor na
czelny Zjednoczenia Hutnic
twa Żelaza i Stali tow. Ry
szard Trzcionka, kier. Wydz. 
Ekonomicznego KW tow. Ta
deusz Nowicki, I sekr. KO 
PZPR w Nowej Hucie tow. 
Wacław Pitula. przew. Prez. 
DRN tow. Tadeusz Górski.

Obecni również byli przed
stawiciele PPB HiL oraz dy
rekcji HPR.

Wprowadzenie do dyskusji 
(delegaci otrzymali wcześniej 
sprawozdanie z działalności 
KF w minionej kadencji oraz 
projekt programu działania) 
wygłosił I Sekretarz KF tow. 
Tadeusz Wachowski. Podkre
ślił on. że w ostatnim okresie 
nastąpił dalszy wzrost auto
rytetu partii wśród załogi 
kombinatu. Wyrazem tego 
jest m- in. wzrost szeregów 
partyjnych. Nasza organizacja

liczy aktualnie 8 166 -zlonków 
i kandydatów. Na podkreśle
nie zasługuje duży udział ro
botników wśród nowo 
przyjętych. Obecnie skłąd so
cjalny fabrycznej organizacji 
jest zbliżony do składu socjal
nego całej załogi huty.

Kierowanie tak liczna 
ganizacją partyjna wymagało 
=<a’e2o usprawniania stylu i 
metod .prący komitetów oraz 
podstawowych organizacji. Je
dna 7 hardzo iftofńyeh form 
działalności byjo utrzymywa
nie stałego kontaktu z człon
kami i kandydatami partii. Na 
tym odcinku ważne miejsce 
zajmują rozmowy indywidu
alne prowadzone rok rocznie 
z wszystkimi członkami fa
brycznej organizacji partyj
nej. Djjży kręk naprzód zo
stał zrobiony również w dzie
dzinie usprawniania pracy z 
aktywem, 
jeszcze tutaj 
nia. Przede 
nieczne jest . , .
nie pracy z grupami partyjny
mi. z egzekutywami OOP i 
POP. KZ i ich . komisjami, 
aktywem partyjnym działają
cym w poszczególnych organi
zacjach społecznych.

(Dalszy ciąg na str. 3)

or-

jednakże jest 
sporo do zrobie- 
wszystkim ko- 

usystemątyzowa-

GNH

HUTNICY Z POWODZENIEM
wiec na uznanie i na serdecz
ne gratulacje.

Szczególnie 
wkład pracy 
nasi koleją

jednak duży 
hártu wnoszą 

z e. Im zima

ODPIERAJĄ ATAKI ZIMY
i

_ r __
daje się najmocniej we znaki. 
Pracują na otwartym polu: 
muszą stawiać czoła i mrozom

i'- śnieżycom. Transporty su
rowca jakie nadchodzą do hu
ty, są skute lodem w jedną 
potężną bryłę Wymagaja roz
mrażania. Wszystkie nasze 

więc
mrażania. Wszystkie 
rozmrażalnie pracują 
pełną parą zapewniając ryt- 

(Dokończenie na str. 2)

Świetnie spisała się załoga 
huty w trudnych — śnież
nych i mroźnych dniach. 

Odparła atak ostrej zimy pra
cując nawet w okresie 20 sto
pniowych mrozów n o r m a 1- 
n i e. Plany produkcyjne były 
i są wykonywane rytmicznie, 
bardzo często z nadwyżką. 
Świetnie spisują się zwłaszcza 
agłomerownićy, wie’kopieco- 
wnicy, stalownicy .i walcow-

nicy z Walcowni Wstępnych, 
ze Slabinga, z Walcowni Go
rącej i Zimnej Blach.

Od pierwszych dni bież, ro
ku udało im się zachować 
mocne, równe tempo pracy. 
Mimo dodatkowych trudności 
jakie niesie z sobą ostra zima, 
plan huty wykonany jest z 
nadwyżką. Zamówienia klien
tów realizowane są planowo. 
Cała załoga huty zasługuje

List do załogi HiL
od premiera J aroszewicza

Międzynarodowa 
narada remontowa w HiL

Zarząd SIMP (Stowarzysze
nia Inżynierów Mechaników 
Polskich) w naszej hucie był 
w czwartek gospodarzem mię
dzynarodowej narady 
wo-technicznej 
spodarki 
wzięli w 
bratnich 
skich m. 
Węgier i
również przewodniczący Sekcji 
Eksploatacji Maszyn i Urzą-

nauko- 
na temat go- 

remontowej. Udział 
niej przedstawiciele 

organizacji i lżynier- 
in. z ZSRR. NRD. 
Polski. Obecny był

dzeń Technicznych ZG SIMP 
mgr inż. Karol Roerych.

Uczestnicy narady wysłu
chali referatu pt. ..Kierunki 
współpracy międzynarodowej 
stowarzyszeń naukowo-tech
nicznych krajów socjalisty
cznych 
podarki 
szonego 
Wrele i

w dziedzinie gos- 
remontowej” wygło- 

przez dr inż. Henryka 
mpr Mariana Sochę.

(jd)

Do Załogi
i kierownictwa HiL
Składam serdeczne po

dziękowanie za gratulacje 
i życzenia nadesłane z oka
zji wybrania mnie na 
członka Biura Politycznego 
Komitetu Centralnego Pol
skiej Zjednoczonej Partii 
Robotniczej i powołania 
przez Sejm Polskiej Rze
czypospolitej Ludowej na 
stanowisko Prezesa Rady 
Ministrów.

Wasze życzenia przyją
łem jako dowód zaufania i 
poparcia dla nowej polityki 
Partii i Rządu oraz jako 
wyraz szczerej, patrioty
cznej troski o losy i sprawy 
naszej socjalistycznej 
czyzny.

Urzeczywistnienie tej 
lityki z pożytkiem dla

Oj-

po
na-

«zero narodu i dla dalszego 
wzrostu siły naszego Ludo
wego Państwa wymaga od 
każdego z nas — zwłasz**~a 
w chwili obecnej — rzetel
nej, ofiarnej i wydajnej 
pracy, a także wysokiego 
poczucia odpowiedzialności 
za losy Rzeczypospolitej.

Jestem pewien, że w ten 
sposób pojmując dobro Oj
czyzny, każdy z Was na 
swym odcinku zrobi wszy
stko. aby z powierzonych 
mu zadań wywiązać się jak 
najlepiej.

Serdecznie Was pozdra
wiam. życzę pomyślnego 
nowego 1971 roku.

PIOTR
Prezes 

Polskiej

JAROSZEWICZ 
Rady Ministrów 
Rzeczypospolitej 

Ludowej
Warszawa, styczeń 1971
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Nie zakończono przed nastaniem zimy wymiany zużytych ruro
ciągów przy drodze nr 1. z lego powodu odkryto korzenie pięknie 
rosnących drzew lej najpiękniejszej drogi kombinatu. Dla zapobie
żenia ich przemarznięcia zastosowano słomiane maty. Jak będą się 
drzewa budzić z zimowego snu na wiosnę, mając Jedynie połowę ko
rzeni — zobaczymy. Niewątpliwie trzeba będzie obciąć w maksymal
nym stopniu gałęzie, chociażby z lego powodu, by drzewa zacho
wały równowagę. JOZEF ROSKIEWICZ

Piękna stołówka dla wielkopiecowników 
zbudowana w czynie społecznym

Jak wiele można zdziałać 
z własnej inicjatywy, wyzwa
lając tkwiącą w załodze ener
gię. dali dowód pracownicy z 
Wielkich Pieców. Sami pod
dali projekt budowy stołówki, 
która została przekazana do 
użytku w dniu 14 bm. W sto
łówce będzie mogło spożywać 
posiłki jednorazowo 100 pra
cowników.

Budowa stołówki — która 
została wykonana w czynie 
społecznym — trwała dwa 
miesiące i 14 dni. Trudno jest 
wyróżnić najbardziej ofiar
nych pracowników. Wszyscy 
zasłużyli sobie na słowa u- 
znania. Czas przeznaczony na 
odpoczynek. każdą wolną 
chwilę — wykorzystali do bu
dowy stołówki. Zasługa pra
cowników rozlewni, brygady 
elektrycznej i urządzeń ener
getycznych oraz brygady rre» 
rfsanicznej jest nowy obiekt.

Jerzy Ur Pankiewicz — „Muzy 
przy krosnach” — Reportaże o 
łx>dz:. Autor pisse o życiu kultu
ralnym miasta w czasach daw
niejszych i obecnych.

Wyd. Łódzkie, cena 19 zł
Teodor Parnicki — „Muza da

lekich podróży” — Autor pisze o 
pierwszym wodzu Słowian. Samo- 
nie — o wielu sprawach dotyczą
cych naszej historii, oraz o włas
nej osobie.

Wyd. Pax, cena 60 zł

Kącik ochrony przyrody

TATRZAŃSKI PARK 
NARODOWI

Istnieje od 1937 roku zatwierdzo
ny w r. 1954, powierzchnia 21.55S 
ha. Wysokość od ok. 80C m do 
2500 m npm. Obejmuje całe Tatry 
Polskie i graniczy z parkiem na
rodowym po stronie czechosłowa
ckiej. Tatry są gniazdem górskim 
o alpejskich cechach krajobrazu. 
Struktura geologiczna: paleozoicz- 
ne skały krystaliczne (głównie 
granity) i mezozoiczne skały osa
dowe (głównie wapienie i dolo
mity). Tatry charakteryzuje duża 
różnorodność typów rzeźby po
cząwszy od form związanych ze 
zlodowaceniem wysokogórskim 
(doliny polodowcowe z kotłami, 
moreny i stawy), a skończywszy 
na zjawiskach krasowych (wapien
ne wąwozy i skałki, źródła kra
sowe. jaskinie).

W Tatrach występuje piętrowy 
układ roślinności. Do około 1 5(1 
m np—. sięgają lasy dolnoreglo
we, głównie świerkowo-jodłowe i-‘ 
miejscami bukowo-jodłowe do o- 
koło 1590 m npm — borv świerko
we regla górnego, z limba przy 
górnej granicy lasów. Do ok. 1700 
m npm ciągnie sie piętro koso
drzewiny — wyżej murawv piętra 
halnego (alpejskiego) 1 skapa ro
ślinność piętra turniowego w 
którym utrzymują się płaty wiecz
nych śniegów. Część wysokogór
skich zespołów roślinnych jest 
swoiście wykształcona (zespoły en
demiczne).

Flora i fauna jest szczególnie 
Interesująca I charakteryzuje się 
obecnością wielu gatunków relik
towych i endemicznych, do któ
rych należy np. warzucha tatrzań
ska, skalnica tatrzańska. W świę
cie ssaków zasługują na szczegól
ną uwagę: kozica, świstak, nie
dźwiedź 1 ryś. Wśród ptaków go
dne uwagi są pomurnik drozd 
skalny, puchacz Bubo bubo 1 o- 
rzel przedni.

Dużą pomoc w uruchomie
niu stołówki dal hutniczy 
OZR. Warto dodać, że nowy

itlimm’rmnnnnmim'l’mtimmmimnrmnrmn'mnrnr! 'nrtrprtTmmr-"!
Odpierają ataki zimy 

(Dokończenie ze str. 1) 
miczny rozładunek transpor
tów rudy żelaznej, węgla, ka
mienia wapiennego. To, że w 
pełni zdają egzamin jest za- 
zasługą dobrego przygoto
wania ich do pracy w zimie, 
jak również sprawności ob
sługi.

Wyszliśmy także obronną 
ręką z trudności komunika
cyjnych. Dzięki wię'kiemu 
wysiłkowi kolejarzy HiL udar 
lo się zapewnić dobrą rotację 
taboru PKP. Wagony nie są 
przetrzymywane ponad usta
loną normę. W' ub. tygodniu, 
kiedy zima osiągnęła swe 
apogeum, ani razu nie został 
przekroczony obowiązujący 
limit.

Wydawanie zimowych po
siłków uprawnionym robot
nikom przebiega sprawnie. O- 
trzymaliśmy tylko interwen
cję ze starej Aglomerowni, że 
sprawy tej nie załatwiono 
jak należy. Stołówka wyda
wała cieple posiłki (tzw. zi
mowe), ałe pracownikom in
nych jednostek, np. W-94. 
W-96 i ZRH. Nie dostawali 
ich natomiast uprawnieni
lllllllllllllllllllIIIHIIIIIIIIIIIlimilllllllHIIIIlllllllHlllllllIRlilBII'

List Sekretariatu Komitetu 
Centralnego PZPR wysto
sowany w tych dniach do 
przewodniczących KSR i dy

rektorów naczelnych przedsię
biorstw zobowiązuje do pod
jęcia specjalnych środków w 
celu zapewnienia załogom 
właściwych warunków pracy 
ze szczególnym uwzględnie
niem warunków bhp i socjal
nych.

W świetle wytycznych za
wartych w liście Sekretariatu 
KC partii zachodzi potrzeba 
ponownego przeanalizowania 
zamierzeń podjętych na lata 
1971-1975 i skonfrontowania 
ich z opinią załogi. Z opi
nią nas samych.

Uwagi zgłaszane przez zało
gę zostaną rozpatrzone przez 
powołany na szczeblu huty 
zespół, któremu przewodniczy

obiekt jest jedną z najładniej
szych tego typu placówek w 
Ilucie im. Lenina. (k) 

pracownicy 7.e spiekaini. Roz
mawialiśmy w tej sprawie z 
kierownictwem. Zapewniono 
nas, że stan ten ulegnie na
tychmiast zmianie. (jd)

Walka o transport surowca bę
dzie trwać tak długo, dopóki bę
dzie mróz, a zwłaszcza śnieg i za
dymka. Na pracownikach trans
portu kolejowego można polegać — 
oni nie zawiodą!

JOZEF ROSKIEWICZ

Na zimowym 
spacerze w No

wej Hucie. 
Świetnie pre
zentują się ma
luchy ze żłob
ka ZPT w Czy- 
żynach.

Fot J. Podlecki

Lepsze warunki pracy hutników

W konsultacji z załogą
tow. Antoni Dałkowski — se
kretarz RZK.

O tym. ic warunki socjalne 
rzutują na jakość i wydaj
ność pracy nie ma potrzęby 
nikogo przekonywać. A prze
cież w naszej hucie istnieje 
na tym polu jeszcze wiele do 
zrobienia. Świadczyć mogą o 
tym głosy na ostatniej Kon
ferencji Sprawozdawczo-Wy
borczej KF PZPR. Głosy każ
dego z nas wskazujące braki 
oraz możliwości ich poprawie
nia na pewno wpłyną na le
pszą pracę. Na większe zado
wolenie hutników.

Na tej samej stronie pisze- 
my o otwarciu stołówki w 
Wydziale Wielkopiecowym.

♦♦♦♦♦♦♦♦♦»«AA“»

Nasz największy piec — 
„dwutysięcznik” został 
poddany kapitalnemu re

montowi. Kampania jego pra
cy wyniosła ponad 4 lata: jak 
■ nformują nas wielkopiecow- 
nicy nie jest to zbyt dobry 
wynik, decyzja remontu wią- 
że się jednak z poważnymi 
zabiegami modernizacyjnymi, 
które znacznie poprawią wy
dajność tego pieca.

Do pracy przy remoncie 
przystąpiła załoga HPR ze 
Śląska, załoga Elektromon- 
tażu z Nowej Huty i nasi 
specjaliści z ZRH HPR. W tej 
chwili — przy wstępnym eta
pie robót. który obejmuje 
przede wszystkim demontaż 
elementów pieca i rozbiórkę 
— zatrudnionych jest ok. 600- 
700 ludzi. okresie najwięk
szego nas-lenia prac liczba ta 
zwiększy się do ok. 1.400 osób.

Remont planowany jest na 
76 dni (postój pieca — na 80 
dni). Należy podkreślić, że 
to ogromne, kosztowne i bar
dzo trudne przedsięwzięcie 
zostało doskonale przygoto
wane. Harmonogram robót 
sporządzony został według 
metody PERT. tj. z wykorzy
staniem siatki powiązań cza
sowych. Gwarantuje to zasto
sowanie optymalnej organiza
cji prac remontowych, a co za 
tym idzie — uzyskanie najle
pszych efektów. A czas liczy 
się tutaj szczególnie. Wiado
mo bowiem, że o pracy naszej 
huty w br.. jak również zre
sztą w pewnym stopniu i ca
łego eolskiego hutnictwa, de
cyduje zaopatrzenie 
r ó w k ę.

s u-w

np. 5 
wspom-

' Podczas remontu 
wykona się —jak już 
niałem — szereg prac moder
nizacyjnych. Jednym z zabie
gów. po którym bardzo dużo 
obiecują sobie wielkopiecow- 
nicy. jest przebudowa pieca

Jak wykonaliśmy plan?
94

100
TABELA WYKONANIA ZADAŃ 

PRODUKCYJNYCH HiL DO 
DNIA 13 BM.

M yroby walcowane 
prod. surowa 
prod. gotowa 

Walcownia Zimna Rlach
proc. planu blacha sur. czarna

Zakład Mater. Ogniotrwałych blacha got. czarna
wyroby szamotowe 99 blacha sur. ocynk.
wyroby zasadowe 97 blacha got. ocynk.
dolomit 110 blacha sur. ocyn. ocn.
wapno 94 blacha aot. ocyn. ogn.

wyroby smół, dolom. 122 blacha sur. ocyn. elektr
Zakład KokKoehemiczny blacha Bot. ocyn. elektr.

koks ogółem 99 taśma — got.
koks wielkopiecowy 101 Wydział Rur zgrzewanych
smoła 
benzol 
siarczan amonu
Arlł»mer«wnl> I 
Aglomerownia II

Wielkie Piece
surówka

Wydział Przerobu Żużla 
żużel granulowany 
żużel pienisty 
żużel kawałkowy

Stalownia Martenow«ka
Stalownia Konwertorowa 
Wydział Wlewnic

wlewnice
Walcownie Wstępne 

prod.
prod. gotowa kęsisk 
prod. surowa kęsów 
prod.

Walcownia Slabing
prod. surowa 
prod. gotowa

Walcownia Gorąca Blach 
prod. surowa 
prod. gotowa

Walcownia Taśm 
prod. surowa 
prod. gotowa

Walcownia Drobnych Profili 
prod.
prod. 
prod.
prod.

surowa kęsisk

gotowa kęsów

102

RS
♦«
38 

l»t
101

86

•8
101
102
102

ISO
102

93
1S1

>0
104

93
89

101
100

sur. prof, 
got. prof, 
sur.
gotowa drutu

drutu

Załoga, zachęcona udanym 
przedsięwzięciem i listem Se
kretariatu KC w sprawach 
socjalnych, nic poprzestała na 
tej inicjatywie. Na pierwszym 
„posiedzeniu” w nowej sto
łówce. Brygada Pracy Socjali
stycznej 25-lecia PRL mistrza 
Eugeniusza Siwca postanowi
ła — dla poparcia polityki

Kto chbyc suwnicowym?
Pracownicy HiL, którzy chcą pracować w charakterze 

suwnicowych w wvdziałacn podstawowych, a posiadają 
ukończoną ZSZ tub tytuł robotnika kwalifikowanego, 
mistrza w zawodach elektryk lub ślusarz, oraz posiadają 
odpowiedni stan zdrowia mogą zgłaszać się do Działu 
Kadr HiL. pok. nr 1 (tel. 28-24), gdzie zostaną zakwalifi
kowani na 3-miesięczny kurs suwnicowych.

Rozpoczął się kapitalny remont
wielkiego pieca nr 5

S. Bajdal, M. Frydrychówski i S. Mochejek przygotowują obudo
wę dla przenośnego transformatora — wszyscy z Hutnic*ego Przed
siębiorstwa Remontowego.

Fot.: JÓZEF ROTKIEWICZ

Z AÜTOREM
W 

fil”
„Pro-

1, za- 
zwią-

jednepo na dwa otwory 
Ponadto wykona

Z 
spustowe, 
się szereg innych zmian, któ
re w rezultacie poprawią wy
dajność pieca oraz, co bardzo 
istotne. ułatwią pracę zaiogi. DOODnnnnnnnnnnnanr

Catośużia . reroorAu ..kseruje \ 
zast. Głównego Mechanika j 
HiL mgr inż. Jan Jaworski. W 
swym najbliższym „sztabie" 
posiada on z Wielkich Pieców

Tadeusza Olka i
Załoga 
wnosi

inżynierów
Stanisława Gabrysia, 
eksploatacyjna pieca 
swój wkład spiesząc w wielu 
pracach z pomocą.

Ciekawi nas. czy załodze 
remontowej stworzone zostały 
dobre warunki socjalno-byto
we. To przecież bardzo ważne 
w obecnym okresie mrozów. 
Owszem, gospodarze z HiL 
spisali się nieźle. Wydzielili 
dla remontowców stołówkę 
nr 3. która przygotowuje dla 
nich ciepłe posiłki. Oddali też 
bezpośrednio na piecu ogrze-

IM
102

99
111
109
118
99

114
96

prod. sur. rur 
prod. got. rur

Wydział Odlewnie 
prod. ogółem 
stal elektr. surowa 
odlewy staliwne 
odlewy żeliwne

Wydział Mechanirzno-Konstr. 
wyroby kute ogółem 
odkuwki swob. kute 
prod. ogółem 
konstrukcje salowe

Wydz. W-8*
Stal ogółem

102
63

M
100
101
98

1MJ
100
100
101
1*5
102

I RYT-PRACOWAt.I DOBRZE
MICZNIE. W druga dekadę bież, 
miesiąca weszliśmy z dobrymi 
wynikami produkcyjnymi, więk
szość wydziałów dobrze wywiązuje 
się z zadań, pracuje rytmicznie I 
wydajnie. Z nadwyżka wykonały 
plan załogi obu Aglomerowni. Do
datkowa produkcja spieku wynio
sła ok. 2 tys. ton. Bardzo dobrze 
pracują obie nasze Stalownie. Za
łoga Stalowni Martenowsklej wy
konała plan z nadwyżką ponad 2 
tys. ton stali, załoga Stalowni Kon- 
wertorowo Tlenowej dała dodat
kowo kilkaset ton stali. Nie zawio
dła załoga Wielkich Pieców. Pra
cuje rytmicznie i w rezultacie wy
konała plan z nadwyżka kilku ty- 

partii, uczczenia 26 rocznicy 
wyzwolenia Krakowa, dla po
prawy warunków pracy zało
gi wydziału — przepracować 
400 roboczogodzin przy prze
prowadzeniu remontu wszyst
kich urządzeń socjalnych w 
wydziale.

Jeżeli więc jest inicjatywa 
robotników, dobre chęci i za
chęta ze strony władz, można 
wiele zdziałać. Z pewnością 
załogi pozostałych wydziałów 
huty dołożą starań, aby na 
swoim terenie również popra
wić stan urządzeń socjalnych.

wany lokal zaplecza, przysto
sowany do wydawania gorą
cych posiłków i napojów.

(jd)

autorem
w Police czas" i

Młodzieżowym Klubie 
przy pi. Centralnym 

początkowano cykl imprez 
ząnych z turniejem czytelniczym,
który trwać bedzie do czerwca br. 

Jedną z pierwszych imprez było 
spotkanie z pisarzem płk. Stani
sławem Wałachem 
książek „Byl 
..Partyzanckie noce”, napisanych 
na podstawie własnych przeżyć 
autora.

Spotkanie zgromadziło wle'e 
młodzieży, a pisarzowi udało się 
stworzyć serdeczną, bezpośrednią 
atmosferę. Było dużo pytań i cie
kawa dyskusja

Na zakończenie spotkania płk 
Walach podpisywał swe książki, 

(kog) 

Wy konała plan da- 
ponad tysiąc ton

SWE ZADANIA.

ton taśmy gorą- 
100 proc, wyko- 

Walcowni Drutu, 
uzyskała załoga 
Blach. Wykona-

sięcy ton surówki. Bardzo dobre 
są rezultaty załogi Walcowni 
Wstępnych. Plan został wykonany 
z nadwyżka zarówno w produKcjl 
kęsisk jak i kęsów. W czołówce 
uplasowała się również załoga Wal
cowni Slabing. 
jac dodatkowo 
slabów.

WYKONALI
Dobre tempo pracy utrzymuje za
łoga Walcowni Gorącej Blach. 
Wykonała plan dając dodatkowo 
kilkaset ton blachy. Równomiernie 
realizuje swój pian załoga Wal
cowni Taśm. Jej wynik, to 1"4 
proc, planu, dodatkowa produkcja 
wyniosła kilkaset 
cowalcowanej. w 
nala plan załoga 
Dobre rezultaty 
Walcowni zimnej 
ta plan, dostarczyła dodatkowo po 
kilkaset ton blachy czarnej, ocyn
kowanej, ocynowanej ogniowo 1 
ocynowanej* elektrolitycznie.

POZOSTALI W TYLE. Sa Jed
nakże 1 minusy. Pod znakiem nie
wykonanych zadań pracuje załoga 
ZMO. Niedobór obejmuje wyroby 
zasadowe oraz szamotowe. Słabo 
wypad! również. start załodze 
Wydz. Rur Zgrzewanych. Nie wy
konuje ona zadań (brak chwilowo 
adresów wysyłkowych), niedobór 
urósł do pokaźnych rozmiarów. 
Pozostała także w tyle załoga 
Wydz. Wlewnic. Niedobór wynosi 
kilkaset ton produkcji.

POSTO.I WOGONÓW PKPP W 
NORMIE. Dobrze, a nawet bardzo 
dobrze pracują nasi kolejarze. 
Mimo trudnych warunków zimo
wych zachowali pełne wykorzysta
nie taboru PKP. Limtt czasu po
stoju wagonów nie jest przekra
czany. Oto średni czas postoju za 
ue. tydzień. 7 bm. — 9.1 godz.. a 
’om. — 8 1 godz... 9 bm. — III.3 
godz. 1« bm. — 11.1 godz-.. 11 bm. 
— 11.4 gt.rt. . 1» bm — 4.9 godz.

Ud)

J
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Z obrad X Konferencji Sprawozdawczo-Wyborczej KF PZPR w HiL
ss

(Dalszy ciąg ze str. 1)
Ocenę pracy , naszej hutni

czej organizacji partyjnej 
przez egzekutywę KW przed
stawił I sekretarz KW tow. 
Domagała. Stwierdził on, że 
ocena ta jest wysoka. Po
stęp został osiągnięty we 
wszystkich dziedzinach dzia
łalności. a więc polityczno- 
ideowej, pracy z młodzieżą,

organizacyjnej, wychowawczej 
i nad rozwojem organizacji. 
Niektóre formy i metody pra
cy partyjnej, sprawdzone w 
Hucie im. Lenina zostały z po
wodzeniem przeniesione na te
ren innych organizacji-

E CZŁONKOWIE KOMITETU FABRYCZNEGO 
= PZPR W IIIL
: Do Komitetu Fabrycznego PZPR w HiL wybrani zostali
S towarzysze: Marian Augustyn, Jan Bartkiewicz, Feliks
- Białkowski, Stanisław Bień. Stanisław Bożęcki, Roman 
S Brągicl, Edward Cisowski, Józef Dworak. Elżbieta Gacek, 
” Daniel Gajos, Julian Gajos. Jan Gierak,’Teodor Godawa;'
- Alojzy GrttB<ftyfiSkVTty>man Jarosz. Jan Job. Julian Ka-
■ czor. Lucjan Karczewski, Kazimierz Klarman. Stanisław 
; Korzeń. Leopold Kowar. Kazimierz Kuraś, Julian I.iszka.
■ Roman I ukasik, Stefan Maciejaszek. Jan Małek. Ignacy 
• Matusiak, Ludwika Miachalak, Marian Najduchowski, 
I Bolesław Nowak, Józef Nowotny. Tadeusz Płaszewski, 
j Bolesław Podłęcki. Julian Podskarbi, Władysław Potok, 
; Eugeniusz Radwański, Janusz Razowski, Bohdan Rubi- 
S niak, Jan Sobol. Zygmunt Surowiec, Tadeusz Wachowski. 
S Edward Wasielak, Jozef Węgiel, Zdzisław Zarębski, Krzy- 
5 sztof Zielarski.
” Zastępcami członków KF wybrani zostali towarzysze:
- Andrzej Bednarz, Edward Cieśla, Józef Kasprowski, Wla- 
5 dysław Kania. Wiesława Kozioł. Władysław Leśniewski, 
i Tadeusz Łakomy. Stanisław Ołdak, Bronisław Pietroń, 
E Stanisław Wolak, Władysław Zabijak, Romuald Zarudzki.
FiHHiłiuiiinninniHuiuimMiuuiiłiiiuuuuiuuuuMHiniimr

Szczególnie wysoka jest o- 
cena postawy członków hutni
czej organizacji partyjnej w 
okresie niedawnych wydarzeń 
na Wybrzeżu. Wykazali dużą 
dojrzałość polityczną, rozwa
gę, instynkt klasowy. Tow- 
Domagała przekazał wszyst
kim członkom i kandydatom 
partii w hucie serdeczne po
dziękowanie egzekutywy KW, 
wyrazy uznania za trud i za 
partyjny hart. za poważny do
robek gospodarczy. Życzył 

Na baterii koksowniczej. Chwila odpoczynku, można zapalić papierosa. Fot. S.

wszystkim dalszych sukcesów 
w pracy partyjnej.

Drugą część swego wystą
pienia poświecił tow Doma
gała wstępnej ocenie dokona
nej przez Biuro Polityczne KC 
PZPR — źródeł i przyczyn o- 
statnich wydarzeń.

W dyskusji głos zabrało 17 
towarzyszy. Wszystkie wystą
pienia charakteryzowały się 

zaangażowanym polityczno- 
społecznym i głęboką troską 
o dalszy wzrost autorytetu i 
znaczfenia partii, o lepszą go
spodarkę, o wydajność pracy. 
Wyrazem tego są zgłoszone w 
toku obrad konferencji zobo- 

wiązania uzyskania dodatko
wej produkcji. I tak np. zało
ga Wydz.XRur Zgrzewanych 
huty podjęła się wykonać po
nad plan tegorocznych zadań 
4 tys. ton rur na nowo urucho
mionym zespole produkcyj
nym. Załoga Walcowni Gorą
cej Blach dostarczy dodatko
wo 5 tys. ton blachy.

Jakim zagadnieniom 
święcili poszczególni dysku
tanci swą uwagę? Oto w tele
graficznym skrócie problema
tyka ich wystąpień.

Jan Małek — Pion TM: o- - rektor naczelny ZFIŻiS: przed-

po-

dy-

mówił podstawowe kierunki 
pracy partyjnej na swym te
renie, podkreślił poważny 
wzrost autorytetu organizacji, 
od grup do KZ-t.u. Dużą po
moc miała organizacja partyj
na ze strony ZMS-u, który po
dejmował wiele samodziel
nych inicjatyw.

Bronisław Pietroń — ZF 
ZMS: przedstawił dorobek li- 

czącej 5-345 członków hutni
czej organizacji ZMS. Osiąg
nięciem jej jest np. dalszy po
stęp w zakresie szkolenia ide
owego i organizacyjnego, za
angażowanie młodzieży huty 
w inicjatywie jakościowego 
współzawodnictwa — MBDJ. 
Dzięki dobrej współpracy z 
OR NOT nastąpił rozwój ru
chu racjonalizatorskiego w ra
mach TMMT.

Jan Wosik — ZK: organiza
cja ęartyjna Zakładu przyszła 
na konferencję z bogatym do
robkiem. Zebrania są tu,taj do- , 

, brze- xp»z(93ot<»wyM
puje- na -ruto. aawsza łoz.liGze«-,«. 
nie z- reBlizacjioRBgłosaonycliur  ̂
wniosków. Dużo uwagi po
święcił sytuacji bytowej zało
gi postulując rozsądne uregu
lowanie niektórych spraw pla
cowych. Wysiłek w pracy par
tyjnej musi iść w kierunku 
odrobienia strat moralnych ja
kie powstały w wyniku grud
niowych wydarzeń. '

Zdzisław Zarębiński — ZMO: 
skupił uwagę na pierwszych 
pociągnięciach nowego kie
rownictwa naszej partii, w 
pełni aprobowanych przez ca
łe społeczeństwo. Wysunął po
stulat przepracowania i ujed
nolicenia obowiązującego w 
HiL regulaminu premiowania. 
Wszystke ważniejsze sprawy 
powinny być konsultowane z 
załogą.

Roman Łukasik — Wydz. 
Rur Zgrzewanych: wiele uwagi 
poświęcił w swym wystąpie
niu przejawom wyrządzającej 
nam duże szkody biurokracji: 
Podkreślił konieczność umac
niania wszelkimi sposobami 
więzi partii z klasą robotni
czą i z całym narodem.

Ryszard Trzcionka

stawił czekające hutnictwo za
dania produkcyjne i gospodar
cze ze szczególnym uwzględ
nieniem kombinatu. Wiele u- 
wagi pojwięcił zagadnieniom 
remontowym: postulował peł
niejsze wykorzystanie istnie
jącego potencjału ZRH jak 
również rezerw służb utrzy
mania ruchu w wydziałach 
HiL. Zaakcentował, że w 1971 
roku kombinat nasz odegra 
decydującą rolę w polskim 
hutnictwie.

Józef Tatarczuk — Pion 
Transportu Kolejowego: sku
pił się na kontrolnej funkcji 
partii, przedstawił wyniki o- 
siągane w tej dziedzinie przez 
swą organizację. Podkreślił 

«^ton eczność poprawy warun
ków soc^ilno-bytowych załogi
pionu, postulował wprowadze
nie ruchu 4-brygadowego.

Stanisław Korzeń — Wydz- 
Przerobu Żużla: wyraził ser
deczne podziękowanie — w 
imieniu załogi — za zajęcie się 
instancji partyjnej węzłowymi 
sprawami załogi Oddz. Żużla 
Kawałkowego. Zwrócił uwagę 
na konieczność prawidłowej 
eksploatacji hałdy w HiL gdyż 
można tu odzyskać poważne 
ilości złomu. Postulował wy
danie skutecznej walki biuro
kracji oraz poprawienia wa
runków socjalnych załogi 
W-41.

Jan Czerwiec — Wydz. Od
lewnie: poświęcił swe wystą
pienie pracy partyjnej, poło
żył duży .nacisk na poprawę 
stylu działania grup partyj
nych- Stwierdził, że hutnicy 

ijie zawiedli Partii w trud
nych chwilach, wykazali wła
ściwą postawę polityczną i 
pracowali bardzo dobrze. Z 
postulatów załogi Odlewni wy
mienił wprowadzenie ruchu 
4-brygadowego, dokonanie 
zmian w taryfikatorze płac, 
zapewnienie dopływu nowych 
fachowców do wydziału.

Kazimierz Klarman — Wiel
kie Piece: omówił czynniki, 
które zadecydowały o dobrej, 
wydajnej pracy załogi P-40. 
Zwrócił uwagę ńa konieczność 
zagwarantowania terminowe
go wykonania remontu wp. nr 
5. gdyż od tego zależeć będzie 
praca całej huty. Własnymi 
siłami wiele można« zmienić 
na lepsze — podkreślił — a 
przykładem tego jest wybudo
wana w czynie społecznym 
stołówka dla załogi.

Jan Bartkiewicz — Stalow
nia Konwertorowa: wydział 
pracuje bardzo dobrze, przed 
terminem wykonał 5-latkę. 
Załogę trzeba otoczvć więk
szą opieka socjalną, konieczne 
jest np. przywrócenie w wy
dziale przychodni lekarskiej 
lub bodaj zagwarantowanie 
stałego dyżuru fachowego per
sonelu. .

Andrzej Jaworski — Wydz. 
Rur Zgrzewanych: przedsta

FABRYCZNA KOMISJA 
KONTROLI PARTYJNEJ

Plenum KF PZPR w HiL na swym pierwszym posiedze
niu dokonało wyboru 15-osobowej Fabrycznej Komisji 
Kontroli Partyjnej w następującym składzie: Tadeusz 
Płaszewski. Alfred Kozłowski, Edward Wasielak. Michał 
Dechnik, Stanisław Dejnecki, Antoni Pieczyrak. Edward 
I etmanowski. Edward Dorczak, Józef Muniak. Feliks 
Białkowski, Edward Sasak, Irena Wypych. Roman Grze
siak. Tadeusz Korzeń, Roman Wolf.

iiniiiiiiKiiiiinniininiiiiiitniiiùiiiiuiiiiiniiiiirHiiHiemniiu

w'ił w swym wystąpieniu do
robek Zarządu Fabrycznego 
ZBoWiD w HiL, zwłaszcza w 
zakresie pracy z młodzieżą 
szkolną. W swym Klubie-Mu- 
zeum zapoznają kombatanci 
młodzież z tradycją oręża pol
skiego, rozbudzają w niej u- 
czucia patriotyzmu.

Ryszard Hudaszek — ZRH: 
wiele uwagi poświęcił warun
kom pracy załóg remontowych 
w hucie, postulował zagwaran
towanie im lepszej opieki so
cjalnej. W ZRH potrzebni są 
wysokiej klasy specjaliści, a 
niestety układ zarobków nie 
jest tu najkorzystniejszy.

Lucjan Kotasiewicz — Wal
cownia Gorąca Blach: bardzo 
ważne jest kształtowanie wła
ściwego klimaty w pracy.

DELEGACI NA KONFERENCJĘ 
WOJEWÓDZKĄ PZPR W KRAKOWIE

: Delegatami na Wojewódzką Konferencję PZPR w Krako- ; 
; wie wybrani został1 towarzysze: Jan Bartkiewicz, Jerzy
: Bartosik, Edward Cisowski, Czesław Domagała. Roman ; 
" Grzesiak. Julian Kaczor, Lucjan Karczewski, Kazimierz
: Klarman, Franciszek Koper, Stanisław Korzeń, Kazimierz J 
; Kuraś, Julian Liszka. Tadeusz Nowicki, Julian Olszowski, 5 

Bohdan Rubiniak, Elżbieta Słapińska, Jan Sobol, Tadeusz E 
. Wachowski.

Każdy wniosek załogi musi 
być wnikliwie rozpatrywany i 
w miarę możliwości — załat
wiany. Również trzeba polep
szyć dopływ informacji do 
członków Partii.

Fdmund Sawicki — przed
stawiciel KC: omówił przy
czyny, które spowodowały 
grudniowe wypadki na Wy
brzeżu. Stwierdził, że wszyst
kie decyzje podejmowane 
przez Komitet Centralny będą 
— tak jak to zostało już za

CZŁONKOWIE KOMISJI REWIZYJNEJ 
KF PZPR W HIL

Do Komisji Rewizyjnej KF wybrani zostali towarzysze; 
Stefan Czerw, Zdzisława Ćwiek, Zygmunt Gawlik, Stani
sław Gorzula, Alfred Hiksz, Józef Jędrzejczak, Andrzej 
Jaworski, Stanisław Kaim, Teresa Kopacz, Józef Kuś- 
mierkiewicz. Stanisław Łanoszka, Eugeniusz Majcherkie- 
wicz, Stanisław Mazur, Lucjan Pawłowicz, Marian Ra
tusz.

początkowane — konsultowa
ne z klasą robotniczą. Poświę
cił również uwagę zagadnie
niom planu produkcyjnego i 
ekonomicznego na rok bieżący.

Marian Folfasiński — główny 
technolog wydziałów surowco
wych huty: na tle problematy
ki technicznej przedstawił 
możliwości poprawy ilości i 
jakości nowej produkcji. Pod
kreślił. że w drodze intensyfi
kacji procesów technologicz
nych da się jeszcze bardziej 

zwiększyć wydajność urzą
dzeń. Postulat: wprowadzenie 
ruchu 4-brygadowego do kon
troli technicznej (w wydzia
łach gdzie to udogodnienie już; 
jest stosowanej.

Tadeusz Szwaczek — Wal
cownie Wstępne; konieczny 
jest stały dialog Partii z na
rodem. Oczekujemy lepszej i 
szybszej informacji. Prasa po
winna więcej uwagi poświęcać 
sprawom gospodarczym, pięt
nować nadużycia. Walczyć 
musimy na wszystkich fron
tach z biurokracją.

*

Konferencja przyjęła na
stępnie wniosek plenum 
KF o udzieleniu pochwał 

z wpisaniem do akt wyróżnia
jącym się aktywistom hutni

czej organizacji partyjnej. O- 
mówiła' ona również i przy
jęła program działania na 
najbliższą kadencję KF.

Nowo wybrane plenum KF 
(jego skład podajemy w innym 

miejscu) dokonało na swym 
pierwszym posiedzeniu wybo
ru 13-osobowej egzekutywy 
KF PZPR w następującym 
składzie: Tadeusz Wachowski 
— I sekretarz KF, Marian 
Najduchowski — sekretarz 
KF, Józef Nowotny — sekre

tarz KF. Kazimierz Kuraś, Ju
lian Liszka. Alojzy Grabczyń- 
ski, Julian Podskarbi, Jan 
Gierak. Leopold Kowar, Teo
dor Godawa, Roman Brasicl, 
Daniel Gajos, Tadeusz Pła
szewski — członkowie egze
kutywy.

Zabierając głos I sekretarz 
KW tow. Domagała złożył gra
tulacje nowo wybranym wła
dzom hutniczej organizacji 
partyjnej, życzył dużych osiąg
nięć w pracy. I sekreta z KF 
tow. Wachowski podziękował 
delegatom za okazane zaufa
nie. Wyraził przekonanie, że 
wspólnym trudem i wysiłki: n 
uda się w pełni zrealizować 
program działania wytyczony 
na X Konferencji Sprawo
zdawczo-Wyborczej KF PZ.’R 
HiL.

JERZY DANEK 
WIESŁAW KACZMARSKI

Żdjęcia:
STANISŁAW GAWLIŃSKI
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Jak sobie zapewne Czytelnicy przypominają. 5 grudnia 
ub. roku ogłosiliśmy konkurs pt. ..Możemy pracować lepiej". 
Sądzimy, że konkurs spotka się z zainteresowaniem pracow
ników naszej huty, zwłaszcza, że za najlepsze prace przezna
czono cenne nagrody.

Dzisiaj zamieszczamy pierwszy materiał, nadesłany na 
konkurs.

i

(Dalszy ciąg ze str. 1) 
brej Jakości. Członkowie bry
gady zanotowali na swym 
koncie nowe osiągnięcia, któ
re obok własnej satysfakcji 
dały hucie, naszej gospodarce, 
nam wszystkim — dodatkowe 
miliony złotych.

Prześledźmy teraz jak 
kształtowały się wyniki Mło
dzieżowej Brygady Dobrej 
Jakości w porównaniu z wy
nikami stalowni w poszcze
gólnych wskaźnikach techni- 
czno-ekonom icznych.

porównaniu do planu 
- produkcyjno - fi- 
wydzia! P-55 o- 
roku minionym 

produkcji w wy-

Najlepsi z najlepszych
wu jak przy każdym wskaź
niku za cyframi kryją się 
dodatkowe efekty ekonomicz
ne. Dodatkowe złotówki.

Od siebie dodajmy, że re
zultaty osiągnięte przez mło

zwala wyliczyć efekty ekono
miczne. które jednoznacznie 
określają udział MBDJ w ob
niżce kosztów własnych Sta
lowni Konwertorowej.

Wzrost produkcji z tytułu

oszczędności w wys. 2.510.640, 
zł, a wzrost wydajności pra
cy dał efekt 9.065.746 złotych. 
W sumie łączny efekt ekono
miczny uzyskany przez MBDJ 
wynos: ponad 12 min.

Wyniki uzyskane przez ja- 
kościowców z P-55 wskazują, 
że tytuł MBDJ został w do
brych rękach. Wyrażamy

stratę około mi-

to blacha odci- 
kręgów do ocyn- 

W każdej dobie odcu.a 
12 ton końcówek twardej 
nierównej grubości, aby 

na skład złomu. Co 
sposób marnuje się 
ton cennego surowca.

ja

Już od 16 lat jestem hutnikiem. 
Wysłuchałem wielu wykładów na 
różnych kursach szkoleniowych na 
temat gospodarności w socjalisty
cznym zakładzie pracy. Ale teoria 
biegnie innymi torami niż rzeczy
wistość.

Powód, który skłonił mnie do 
udziału w konkursie, to marno
trawstwo blachy w naszym» wy
dziale. Już drugi miesiąc obserwu
ję, że całe kręgi blachy zwozi się 
na skład złomu, skąd załadowane 
na wagony, jadą do przetopu na 
stalownię. Stąd wynika ogromna 
różnica ceny, bowiem blacha idąca 
do przetopu jest pięciokrotnie tań
sza od takiej samej blachy w 
handlu. Liczę, że w ten sposób 
zużyto jakieś 50 kręgów po 5 ton, 
co w sumie daje 
Ilona złotych.

Druga sprawa, 
nana z końcówek 
kowania, 
się 10 do 
blachy o 
wywieźć
roku w’ ten 
prawie 4 tys.
Gdyby tę blachę wyżarzyć i wy
prostować, byłaby towarem han
dlowym na proste wyroby, jak 
skrzynie, ścianki itp. Jeżeli odli
czymy koszty żarzenia i gładzenia, 
to‘ i tak różnica 2 tys. złotych na 
tonie może dać zysk roczny rzędu 
kilku milionów złotych.

Następne zagadnienie: wewnętrz
ne zużycie materiałów pomocni
czych, jak opakowania ,oleje, sma
ry, ązyściwo itp. Ocynkownia wy
syła rocznie ponad 120 tys. ton 
blachy ocynkowanej w paczkach 
opasanych izw. „bednarką“ ciętą 
z blachy ocynkowanej. Ponieważ 
nie ma urządzeń do 
wymiarowych długości 
wobec tego zużywa się ok. 
blachy za dużo.

Dużo również piszc się na 
rękawic, ale robi się o wiele 
w tym kierunku. Kiedyś 
łem stosy rękawic gnijących na 
otwartym niacu magazynów za 
Składem żenza. Para rękawic, jak 
wiadomo, kosztuje 21—26 złotych. 
Z tą sprawą wiąże się także :..c-

uczclwość producentów, spółdziel
ni „Hutnik". „Naprzód" i Innych, 
które zamiast mocnego drelichu 
lub płótna żaglowego, używają do 
produkcji zwykłej (lancii — słabej 
i o nietrwałych kolorach. Polowa 
zwróconych rękawic jest więc nie
zdatna do użytku, ze względu na 
nasycenie smarami, ropą czy naftą. 
Uważam, że można by i tutaj po
szukać oszczędności, zachęcając, 
robotników do prania rękawic, 
powiedzmy za .»-zlotowy ekwiwa
lent ód pary. Przedłużyłaby się 
żywotność rękawic i to by się 
opłacało d’a zakładu. Regeneracja 
przyniosłaby oszczędności w kwo
cie dość znacznej, jeśli liczyć 
wszystkich pracowników huty uży
wając rękawic przy pracy.

Marnotrawstwo obserwuję rów
nież na po’-u gospodarki czyści^ 
wem. Ich zużycie leży w gestii 
mechaników, remontowców, ludzi 
czyszc r.eych zabrudzone mecha
nizmy. Nieraz widzę, że w kcszach 
lia śmieci leży pełno nieużywa
nych lub b. mało zbrudzonych 
szmat. Można sobie wyobrazić wy
nikające z tego powodu straty, 
gdyby nasz wydział pomnożyć 

wszystkie jednostki produk-

I
I

W 
techniczno 
nar.sowego 
siągnął w 
nadwyżkę 
sokości 154.304 tony. Z tego — 
brygada jakościowa osiągnę
ła nadwyżkę w wysokości 
38.576 ton.

Wskaźnik uzysku 
gnięty przez cały wydział 
nosi 86.2 proc., a ten 
wskaźnik uzyskany przez 
gadę I (MBDJ) — 86,44.

Kolejny wskaźnik • — to 
wskaźnik w y b r a k u. I na 
tym odcinku jakościowcy mo
gą pochwalić się doskonałym 
rezultatem. Cały wydział o- 
siągną! 2,0 proc, a jakościow
ej’ jeszcze lepszy — 1.92 
Skromne 0.08 proc, daje 
idący w tysiące złotych.
Nietrafione wy 

Rezultat osiągnięty

OSią- 
wy- 
sam 
bry-

— pulpitowy. Józef

Brygada dobrej Jakości stalowni konwertorowej, J»d
przygot. zestawów. C. Mroczek — przygot. zestawów. R. Gaszyński — rozlewać', T. Guniula 
konwertorowy, H. I ądzyński — st. mieszalnikowy. S. Pętlic, S. Damian — brygad, hali, inż. 
czewski — mistrz konwertora, A. Dziura — I rozlewacz i W. Gądek

lewej Siady — brygadzista, z. Kuler —
— przygot. zestawów. R. Garzj liski — rozlewać/. T. Guniula — II 
st. mieszalnikowy, S. Pętlic, S. Damian — brygad, hali, inż. S, Ma!- 

Rośkiewicz

r w ł - JL

proc, 
zysk

t o- 
p y. Rezultat osiągnięty przez 
całą stalownię to — 2,44 proc., 
a wynik uzyskany przez jako- 
ściowców — 2,19 proc. I zno-

dzieżowców stawiają ich na 
pierwszym miejscu we współ
zawodnictwie pomiędzy bry
gadami w całej stalowni i to 
we wszystkich wskaźnikach. 
Ich wykonanie, porównane z 
wynikami planowanymi |>o-

zmniejszenia wybraków w I 
brygadzie wyniósł 603 t, co 
dało oszczędność w wysokości 
665.904 zł. Wzrost produkcji z 
tytułu zwiększenia uzysku dał

przekonanie, że 
przyniesie jeszcze 
zultaty i tytuł MBDJ pozosta
nie dalej w brygadzie I.

(k)
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Spotkanie z uczestnikami ofensywy styczniowej

rok bieżący 
lepsze re-

Ograniczenia w gospodarce

dokładnie 
pasków, 

50 ton

temat 
mniej 

wiclzia-

żooooooooooo oooooc-sc
Pieszy może korzystać z 

jezdni tylko w przypadku 
braku chodnika lub pobo
cza, |ednak udzielając 
pierwszeństwa pojazdom.

Wypada również wspomnieć o 
marnotrawstwie drewna i mate
riałów poremo-ilowych. Jak temu 
zaradzić, 
pewno w 
mojej.

Miałbym 
aby przy 
sklep z różnymi 
kawałki blachy, rurki," pręty 
podobne materiały, tak bardzo nie
raz potrzebne w domu czy dzieciom 
w szkole. Z pewnością sklep miał
by wielkie powodzenie, a co waż
niejsze — nie zdarzałyby się drob
ne kradzieże tych materiałów, 
gdyby każdy mógł je za niewielką 
kwotę kupić.

Na zakończenie wspomnę Jeszcze 
o ważnej sprawie zabezpieczenia 
ładunków w otwartych wagonach. 
Takim zabezpieczeniem przed wil
gocią, deszczem i śniegiem jest 
droga papa bitumiczna. A prze
cież można by chyba pomyśleć nad 
tym, aby zabezpieczać blachę 
zentem, zwracanym co jakiś 
przez odbiorcę (papy się 
zwraca).

Jest jeszcze bardzo wiele 
zerw w naszej hucie, o których 
mógłbym napisać. .Myślę jednak, 
że tych kilką luźno rzuconych u- 
wag nasunie ludziom kompetent
nym wnioski, za którymi pójdą i 
czyny, z marnotrawstwem 
my wreszcie skończyć, jeżeli 
my gospodarować 
ty w niej.

to już od tego są na 
hucie tęższe głowy od

Jeszczc jeden wniosek, 
kombinacie otworzyć 

odpadami, jak 
i tym

bre- 
czas 
nie

re
u’

lepiej i

musi- 
chre- 
efek-

194.5 r.
Alina SLAWECKA i Edward A- 
DLER — śpiew, przy akompania
mencie Ireny BLAHACZKOWE. 
i Jerzy WOŹNIAK — recytacja : 
prowadzenie imprezy — nagrodze
ni rzęsistymi brawami oraz wią
zankami kwiatów-

Na zakończenie przedstawiciel* 
weteranów Powstania Wielkopol
skiego dzielili się wspomnieniam 
z okresu walk przed 52 lat przy 
wyzwalaniu Wielkopolski spod 
jarzma pruskiego.

13 bm. w Klubie ZBoWiD- HiL 
młodzież Liceum Ekonomicznego 
z Nowej Huty spotkała się z u 
czeslńikarń' o'ensj'iX'y śtyczrflowe1 
obdarzając ich wiązankami kwia
tów. Prelekcją dot. wyzwolenie 
m. Krakowa przez .Armię Radziec 
kq wygłosił kol. S. KUREK, 
wspomnieniami z walk od Lenino 
do Berlina dzielili się kol. M. 
Rangosz i S. Zgórski.

JAN
Walcownia

BAKA
Zimna Blach

Obchody dJa uczczenia XXVI 
rocznicy oswobodzenia miasta 
Krakowa przez Armię Radziecką 
rozpoczęła Organizacja Fabryczna 
ZBoWiD Huty im. Lenina uroczy
stym spotkaniem z uczestnikami 
ofensywy styczniowej, które od
było się 10 stycznia br. w Klubie 
ZBoWiD HiL w Nowej Hucie.

Ciekawą prelekcję dot. ofensy
wy styczniowej Armii Radzieckiej 
1 walczącej przy jej boku Armii 
LWP wygłosił przedstawiciel za
przyjaźnionej Jednostki WP mjr 
Teodor TOMASZEWSKI. Miłą 
niespodziankę sprawił Zarząd 
Pracowniczej Kasy Zapomogowo- 
Pożyczkowej Huty im. Lenina — 
obdarzając tradycyjnym zwycza
jem weteranów walk wyzwoleń
czych — emerytów i rencistów 
Huty noworocznymi upominkami, 
za co należą się PKZP słowa po
dziękowania.

W części artystycznej wystąpili 
artyści Operetki Krakowskiej —

niiłłiinnHiuinimiHnunniiiiHinniiiimmiiniiiiiniinnin
m. in. lektoraty na tematy 
ekonomiczne oraz spotkania i 
dyskusje z przedstawicielami 
Zarzadu Wojewódzkiego ZMS 
KD PZPR i Prezydium DRN 
Nowa Huta.

W seminarium uczestniczy 
57 aktywistów reprezentują
cych zarządy zakładowe ZMS 
nowohuckich przedsiębiorstw 
i instytucji-

SEMINARIUM 
AKTYWU ZMS

W dniach 14—20 stycznia br. 
odbywa się w Rabce semina
rium aktywu dzielnicowego 
ZMS młodzieży pracującej po
święcone omówieniu perspek
tyw działania i rozwoju tej 

organizacji na terenie No
wej Huty. Program obejmuje

pędzlami artystycznymi w HiL
Jak wynika z pisma Dyrek

tora Ekonomicznego HiL. 
które otrzymaliśmy w 

¡prawie pędzli artystycznych, 
gospodarka tym artykułem bę
dzie znacznie lepsza. Wprowa
dzono szereg ograniczeń. Spo
śród przedsięwziętych środ
ków, 
marnotrawstwu 
wymienić kilka:
• Anulowane 

zrealizowane do 
mówieiya na pędzle artystycz-

przedsięwziętych
które n-.aja zapobiec 

i nadużyciom

stosowany do znakowania kę
sisk czy slabów. Jeden wszak
że warunek: konieczne jest 
poczucie gospodarności. A pę
dzelki sprowadzane dla na
szych artystów-plastyków, to 
już naprawdę, nie problem.
UlJULJLiCiDOUDOUUaiJauC

ne.

zostają nie 
tej pory za-

i

pedzli arty- 
być doknny- 
na zapotrzc-

Jeden z uczestników
zimowej ofensywy wolności

dziś.

plutonu Wł.

Jest ich 
1939 roku

Jest nim pracownik Walco
wni Zimnej Blach HiL (od 
niedawna na zaslużonj’m 

odpoczynku) por. Władysław 
Ciodyk. Pancernik z niego z 
krwi i kości: na tle jego woj
skowego życiorysu śledzić 
można rozwój polskiej broni 
pancernej i jej poważny 
wkład w zwycięstwo nad hit
lerowskim najeźdźcą.

Rok 1925. Władysław Cio
dyk wstępuje ochotniczo do 
25 Pułku Ułanów Wielkopol
skich w Prużanie. Odbywa 
służbę wojskową. Po jej za
kończeniu, gnany biedą i bra
kiem pracy pragnie wyemi
grować — jak wielu — do 
Francji. Odradził mu tej my
śli dowódca pułku. Zachęcił 
do zawodowej służby wojsko
wej. Pozostał. Do
dosłużył się stopnia plutono
wego. I wtedy 
punkt zwrotny w życiu ułana 
— Wł. Ciodyka.

Na wieść o orpanizowaniu

1930 roku

następuje

się broni pancernej, rusza na
tychmiast do Warszawy na 
kurs. Dosiadł wtedy po raz 
pierwszy w życiu maszyny 
bojowej. Ba, co to były za 
czołgi — wspomina
Francuskie, pamiętające jesz
cze I wojnę światową. _ 
naulty. Rozwijały „oszałamia
jącą” szybkość 5 km na go
dzinę...

Później był III pułk pan
cerny w Modlinie. Ciodyk 
pełnił w nim służbę jako pod
oficer 
się do 
się 6 
Został 
taj mieli na wyposażeniu pol
skie już tankietki TKS. Waży
ły kilka 
zwrotne.

Przed 
skim na 
rem w 
Broni Pancernej w Modlinie. 
Intensywnie szkolili się gdyż 
w powietrzu czuć już było 
proch nadciągającej wojny.

Rok 1939 — 11 Batalion
Pancerny stawia rozpaczliwy 
opór hitlerowskim 
prącym z 
Wschodnich, 
Padają bomby lotnicze. Praży 
ogień dział i kaemów. Dni 
krwawego trudu polskich 
oancerniaków. wśród których

Re-

liniowy. Stąd przeniósł 
Lwowa, do tworzącego 
Batalionu Pancernego, 

szefem kompanii. Tu-

ton — lekkie i bardzo

najazdem hitlerow- 
Polskę był instrukto- 
Szkole Podchorążych

zagonom 
kierunku Prus 
na Warszawę.

pło- 
na- 
nim 
i 2

walczył dowódca 
Ciodyk.

Wspomnienia? 
moc. Jedno z 
trwale wryło się w pamięć.
Było to w pobliżu Wyszkowa. 
Otworzyli ogień z CKM na 
niemiecki terenowy wóz. U- 
dało się: pojazd stanął w 
mieniach. Jak stwierdzili 
si pancerniacy został w 
zabity major, kierowca 
podoficerów SS-manów.

Warszawa-Lublin. Walki z 
przeważającymi silami wroga. 
I w końcu — niewola. W lesie 
pozostał spalony przez własną 
załogę czołg i amunicja zako
pana w ziemi. Władysław 
Ciodyk uciekł z transportu 
jenieckiego. Dostał się do do
mu w Modlinie. Zastał tylko 
zgliszcza. Żona i synek — wy
jechali. Odnalazł ich dopiero 
po tygodniu, lecz niedługo 
mogli być razem. Ciodyk zo
stał wywieziony na roboty do 
Niemiec.

Pracował w fabryce Hen- 
schla w Kassel. Polskiego 
pancerniaka ciągło jednak do 
kraju, do waiki. Zaryzykował 
ucieczki, która się powiodła. 
Przedostał się po wielu przy
godach do Lwowa, do rodzi
ny. Gdy miasto zostało oswo
bodzone przez Armię Radziec
ką zgłosił się natychmiast pod 
broń. Dostał się do Ludowego

Wojska Polskiego, do 4 Sa
modzielnego Pułku Ciężkich 
Czołgów.

Marzenia jego wreszcie się 
ziściły: dosiadł nowoczesnej, 
wspaniałej maszyny. Był te 
46-tonowy czołg IS-2, taki 
sam, jak ten który stoi dziś 
przed Klubem ZBoWiD HiL. 
Polscy pancerniacy odebrali 
go wprost z transportu, z fa
bryki w Czelabińsku.

Krótkie przeszkolenie i wal
ki podczas zimowej ofensywy 
radzieckiej, 
giem. Smak 
z najeźdźcą

I znowu 
pamięci najbardziej pamiętne 
wydarzenia. Co to było? Ależ 
oczywiście — wkroczenie do 
Warszawy. Zrujnowane, zdru
zgotane miasta. A potem — 
pierwsza defilada w stolicy 
Odrodzonej Polski. Duma, ra
dość, chwała.

Walki pod Bydgoszczą. Wa
łu Pomorskiego. 
Kołobrzegu. Za 
walkę o dworzec kolejowy w 
tym mieście 
korowany 
Walecznych, 
tęgo doszło 
wiele. Medale Ża Berlin, Za 
Odrę i Nysę, Za Warszawę. 
Medal Wolności. Wojnę za
kończył w 1945 r. nad Łabą.

Od 1953 roku pracował w 
hucie. Aktywista ZBoWiD. 
Objął najmilszy chyba odci
nek pracy, dający największą 
satysfakcję — z młodzieżą. 
Został opiekunem Klubu 4 
Pancernych. Nazywany jest 
po prostu... tatą.

JERZY DANEK

Pościg za wro- 
zwycięskich walk 
niemieckim.
przywołujemy z

Zdobycie 
zwycięską

Wł. Ciodyk ude- 
został Krzyżem 
Do odznaczenia 
potem jeszcze

• Zaopatrzenie huty zama
wiać będzie obecnie (w miej
sce anulowanych pozycji) pę
dzle z w y k ł e, w asorty
mencie rozprowadzanym przez 
..Arged” lub inne przedsiębior
stwa dystrybucyjne.
• Posiadany w magazy

nach HiL zapas pędzli artysty
cznych zostaje zaliczony do 
artykułów atrakcyj
nych, których wydawanie 
może nastąpić wyłącznie za 
specjalną zgodą DE.

• Zamawianie 
stycznych może 
wanc wyłącznie
bowanie El (centralnie dla ar
tystów plastyków na potrzeby 
propagandy wizualnej) oraz 
przez TA, TE na konserwację 
aparatury kontrolno-pomiaro
wej* zgodnie z zasadami usta
lonymi zarządzeniem z dnia 
4. VII. 70 r. dla artykułów 
atrakcyjnych.

Wszystko wskazuje więc na 
to. że nastąpi zwrot, który 
spowoduje oszczędność 
poważnych kwot dla huty. 
Drogi, luksusowy pędzelek ar
tystyczny może być z całą 
pewnością zastąpiony zwy
kłym. groszowym pędzlem. 
Tym bardziej jeżeli ma być

Nie trzeba się spieszyć 
z dopisywaniem odsetek 

w PKO
Zwykle o tej porze roku odczu

wa sic w FJŚO.. zwiększony ruch. 
%isz^gv.lQie JUŁPic -ZgUszaią się 
klienci prosząc o dopisanie odse
tek za ub. rok. A lak się składa, 
że pracownicy PKO obciążeni są 
pracami w związku ze sporządza
niem bilansu, a spiętrzenie ksią
żeczek czekających na dopisanie 
w nich odsetek, powoduje niepo
trzebne wydłużenie terminu za
łatwienia tej sprawy.

PKO zawiadamia więc, że odset
ki doliczane są do wkładów o- 
szczędnościowych z UDlywem każ
dego roku kalendarzowego i po
dlegają oprocentowaniu łącznie z 
wkładami od początku na
stępnego rokir, bez względu na 
to w Jakim terminie zostaną dopi
sane w książeczce. Książeczki — 
bez żadnej straty — można wiec 
przedkładać w PKO celem dopi
sania należnych odsetek w dowol
nym czasie, w ciągu całego roku. 
PKO zwraca się do swych klien
tów z uprzejmą prośbą, aby w 
miarę możliwości, składanie ksią
żeczek w styczniu br. og-aniczvli 
do przypadków, gdy właścicielo
wi książeczki szczególnie zależy 
no bezzwłocznym dopisaniu odse-

Spodziewamy się, że uwzględ
nione zostaną te racje PKO i 
książeczki oszczędnościowe skła
dane beda do dopisania odsetek, 
bez pośniechu, w terminie póź
niejszym.

*
motocykle wylosowali 
motocyklowych kśia.

575 sztuk 
i naszego 

Kolejne losowanie

Już 3.273 
właściciele 
żeczek PKO w kraju. I 
przypaliło mieszkańcom 
województwa, 
motocykli WSK-J25 odbędzie Sie 
20 stycznia br. W Nowej Hucie 
wylosowane zostały na książeczkę 
nr 221.176 UOS bezpłatne wczasy 
14-dn!owe w Krynicy, dla 1 osoby, 
na II połowę kwietnia. (Jd)

stron w następu-

PRL bl. 13. we 
od godz. 11-tej do

bl. 7 tel. 455-19.

UWAGA, CZŁONKOWIE SM HUTNIK!
Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej „Hutnik" zawiadamia, że od 

dnia 12. I. 1971 wprowadza się przyjmowanie 
Jących dniach 1 godzinach:

Biura Zarządu Nowa Huta osiedle XX-lecia 
wtorki od godz. 11-teJ do godz. 18-tej. w piątki 
godz. 18-tej.

Biura Zarządów Osiedli Spółdzielczych.
ZOS-1 Nowa Huta osiedle Kazimierzowskie

ZOS-2 Nowa Huta osiedle J. Strusia bl. 6. tel. 443-19. ZOS-3 Nowa 
Huta osiedle Tysiąclecia bl. 6, ZOS-4 Nowa Huta osiedle Na stoku 
bl. 30 A — w poniedziałki od godz. 8 do godz. 10. we wtorki od 
godz. 11 do godz. 18, w czwartki od godz. 8 do godz. 10, w piątki 
od godz. 11 do godz 18.

Przyjmowanie stron w ramach skarg i zażaleń.
Przewodniczący Zarządu przyjmuje strony w biurze Spółdzielni 

w każdy wtorek od godz. 15 do godz 17.
Kierownicy poszczególnych Zarządów Osiedli przyjmują strony 

w biurach administracji osiedlowej w ka?dy wtorek od godz. 15 
do godz. 17.

Przewodniczący Rady Spółdzielni przyjmuje strony w każdy 
pierwszy poniedziałek miesiąca od godz. 16 do godz. 17.

Jednocześnie podaje się do wiadomości wszystkich członków 
SM ..Hutnik“, że przedłuża się godziny pracy brygad konserwa
cyjno-remontowych przy ZOS-ach, w dniach i godzinach Jak 
wyżej.

t I
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Zwycięstwo naszych siatkarzy

Hutnik czy Resovia?

Nowy cenny sukces odnieśli 
siatkarze naszego Hutnika, 
wygrywając w międzynarodo
wym spotkaniu z zespołem 
TSC Berlin 3:1 (15:1, 15:13, 
10:15, 15:8).

Spotkanie, które było ostat
nim sprawdzianem formy na
szych zawodników przed dru
gą kolejką spotkań mistrzow
skich nie stało na wysokim 
poziomie. Młody zespół z Ber
lina okazał się zbyt słabym e- 
gzaminatorem dla rutynowa
nych siatkarzy z naszej dziel
nicy. Hutnik tylko w pierw
szym secie zagrał na niezłym

Koszykarze III ligi 
rozpoczynają rundę 

rewanżową
W najbliższą niedzielę ko

szykarze Hutnika stoczą pier
wszy w rundzie rewanżowej 
pojedynek. W stosunku do ter
minarza z pierwszej rundy za
szła jednak korekta, w wyni
ku której w pierwszym wy
stępie przeciwnikiem hutników 
będzie lokalny rywal — Ju- 
vc-nia. Zawodnicy naczcj dru
żyny zapowiadają, że wezmą 
rewanż za porażkę z I rundy.

Mecz rozegrany zostanie w 
Krakowie, w hali Wawelu, —
przy ul. Zwierzynieckiej, o go 
dżinie 20. (ms)

Fragment z meczu I rundy Hut
nik — Stal Stalowa Wola.

Fot. J. BROŻEK

Nasz okręg czwarty 
w Pucharze Młodzieży
W Tarnobrzegu rozegrano 

drużynowy Puchar Młodzieży 
w tenisie stołowym z udziałem 
wszystkich okręgów. Kraków 
zajął czwarte miejsce, za Ka
towicami, Łodzią i Warszawą. 
Na uwagę zasługuje dobra po
stawa A. Lendy, jedynego

mini!

Pamiętnik działacza 
oświatowego (vi>

ie łatwa była droga do wy
pracowania sobie jakiegoś 
wzoru kultury, je] form i 

metod aby znalazła uznanie i zo
stała w pełni zaadoptowana przez 
to nowe miasto. Pracowało sic 
trochę po omacku, nieraz z góry 
narzuconą tematyką. Wzorować 
stę nie było na czym. Było to 
pierwsze miasto zbudówane do
słownie w szczerym polu, z'ludź
mi różnego autoramentu, nie łat
wych do kierowania, bez nawy
ków i potrzeb kulturalnych, nie 
umiejących się dostosować do 
miejskiej społeczności i wymogów 
jakie ona stawia. Klimat swej ro
dzinnej wsi przenieśli tutaj, 
przejmując z nowego środowiska 
często nie to co najważniejsze, 
nie to co powinni.

Zarząd Państwowych Zbiorów 
Sztuki na Wawelu włączył się 
również do pracy Dzielnicowego 
Domu Kultury „Budowlanych”. 
Organizowano wspólne wycieczki 
do muzeów, odbywały się poga
danki z przeźroczami, organizo
wano wystawy w DDK i świetli
cach.

Zespół«*. DDK dawały- wiele kon
certów dla miejscowych i krar 
kourskich zakładów pracy, icyjeż- 
dżoty z występami na wieś w 
ramach łączności miasta ze wsią.

Polskie Radio (rozgłośnia kra
kowsko) rwdawałn liczne audycje 
o życiu mieszkańców Nowej Hu
ty. o pracy DDK. teatrze Nurt i 
,,czerwonych kącikach”, zapozna
jąc społeczeństwo Krakowa z ży
ciem pobliskiej, lecz jakie dale
kiej Huty. 

poziomie i wtedy nasi goście 
nie mieli nic do powiedzenia. 
Zresztą wynik 15:1 mówi sam 
za siebie. Potem obserwowa
liśmy tradycyjne już u Hutni
ków przestoje w grze, efek
tem czego była strata seta.

W sumie sparring przed me
czem z Resovią na pewno się 
siatkarzom przydał. Wykazał, 
że kiedy nasi zawodnicy wy
chodzą na boisko skoncentro
wani, są groźni dla najlep
szych. Oby ta koncentracja 
trwała przez całą rundę re
wanżową w rozgrywkach 
pierwszej ligi.

przedstawiciela Hutnika, któ
ry wygrał m. in. z Z. Frączy- 
kiem.

—o—
W najbliższą sobotę i nie

dzielę pierwszoligowa drużyna 
Hutnika zmierzy się w me
czach ostatniej kolejki mi
strzowskiej I rundy z zespo
łami warszawskimi: Polonią i 
Spójnią. Liczymy, że nasi 
pirgpongiści przywiozą ze 
stolicy choćby jeden punkt.

(ms) 
—•— 

Współzawodnictwo 
młodzieży

Z&tząd Dzielnicowy SZS w 
wej Hucie dokonał podsumowania 
uspółŁjwodnlctwa w rozgrywkach 
sportowych szkół średnich i pod
stawowych dzielnicy w roku 197«.

We współzawodnictwie w spor
cie wyczynowym szkół podsta
wowych kolejność miejsc była 
następująca: dziewczynki 1. szko
ła podstawowa nr 83 przed szkołę 
nr 85 i 92, chłopcy: szkoła nr 85 
przed szkołą nr 83 i 102.

We współzawodnictwie szkół 
średrflch wśród dziewcząt zwycię
żyło Technikum Energetyczne 
przed XII Liceum Ogólnokształ
cącym i II Liceum Ekonomicz
nym. Wśród chłopców zwyciężyło 
Technikum Hutniczo-Meehanicz- 
ne przed Technikum Elektrycz
nym i XII Liceum Ogólnokształ
cącym.

Najlepszym szkołom wręczono 
puchary i dyplomy ufundowane 
przez Zarząd Dzielnicowy SZS w 
Nowej Hucie.

W poszczególnych dyscyplinach 
w szkołach średnich I miejsca za
jęły :

piłka ręczna (na pierwszym 
miejscu dziewczynki na drugim 
chłopcy) Liceum Medyczne i Te
chnikum Eletkryczne,

piłka siatkowa — XII Liceum 
Ogólnokształcące. Zasadnicza
Szkoła Elektryczna,

piłka koszykowa — Technikum 
Elektryczne. XII Liceum Ogólno
kształcące.

piłka nożna — Technikum Elek
tryczne,

lekka atletyka — XI Liceum O- 
gólnokształcące. Zasadnicza Szko
ła Zawodowa Huty im. Lenina.

Po upaństwowieniu praca „Nur
tu" została ograniczona. Członko
wie zespołu rozpoczęli naukę, to
też powstałą lukę musial wypeł
nić Dom Kultury. Już gdzieś od 
1&53 r. zaczęto mówić o budowie 
pięknego, centralnego Domu Kul
tury z prawdziwego zdarzenia. 
Czekaliśmy niecierpliwie na tę 
chwilę i cieszyliśmy się na po
prawę warunków pracy, ale jak 
się okazało, przedwcześnie. I dziś, 
po 20 latach Nowa Huta czeka w 
dalszym ciągu na Dom Kultury. 
Jak dotąd musimy się zadowolić 
pomieszczeniami ' „tymczasowy
mi”.

W listopadzie 1*>53 r. nowohuc
kim ulicom zaczęto nadawać naz
wy. W dniu 21 stycznia 1954 r. 
nasz kombinat metalurgiczny o- 
trzymał imle Lenina.

W marcu otwarto również w po- 
m eszczeniu zastępczym Klub 
Międzynarodowej Prasy i Książ
ki. Po ukończeniu budowy Placu 
Centialnego został on .. niesto- 
ny do swego obecnego pomiesz
czenia.

W maju 1954 r. odbyły się w 
„Nurcie” powiatowe eliminacje a- 
matorskich zespołów dramatycz
nych. Prezentowało się 12 zespo
łów, z których cztery zakwalifi
kowano do eliminacji tcojewódz- 
kich. Jednym z wyróżnionych byt 
zespół dramatyczny DDK wysta
wiający , Sprawę rodzinną” Lu- 
tow*kiego. Podobała się również 
sztuka „Wczoraj i przedwczo
raj” grana przez zespół Żarz. 
Pud.-3. Najbardziej wyróżniał sie 
.Bronek Jankowski grający głów-

Tylko kilka dni trwała 
przerwa w rozgrywkach I li
gi siatjcowej mężczyzn. Dziś 
zostaną zainaugurowane spot
kania rundy rewanżowej. 
Hutnik pierwszy mecz gra w 
Rzeszowie, gdzie jego prze
ciwnikiem będzie aktualny li
der tabeli. Warto przypomnieć 
że w pierwszym spotkaniu 
Hutnik jako jedyny zespół z 
ligi pokonał Resovię. Jak bę
dzie w pojedynku rewanżo
wym,. Dziś o wytypowanie 
wyników poprosiliśmy pra
cowników kombinatu, którzy 
są w jakimś stopniu związa
ni z drużyną ligowego zespo
łu s:atkarzy. Oto ich typy.

Mgr inż. Jan Ruszczyński — 
zawodnik Hutnika: — Wygra SOVlt.

Nowe sukcesy brydżystów
W ostatnich dniach ubiegłe

go roku rozegrano doroczną 
imprezę o „Puchar Krakowa”. 
Z uwagi na zbieżność imprez 
w jednym terminie nasz klub 
mógł wystawić tylko dwie 
drużyny z których jedna, gra
jąca w składzie Kazimierz 
Biały i Zofia Kowal oraz Jan 
Klaczek i Stanisław Kowal
czyk odniosła duży sukces zaj
mując w gronie 16-tu startu
jących zespołów drugie miej
sce. ulegając jedynie zespoło
wi I-ligowej Wisły.

W tym samym dniu druży
na Hutnika—Krakusa roz
grywała w Tychach spotka

Nasz konkurs — plebiscyt sportowy 
dobiega końca

czestniczyło 5 zespołów ze 
szkół średnich oraz 18 drużyn 
ze szkół podstawowych, (ms)

Śruba

Cieszący się dużą popular
nością konkurs-plebiscyt 
sportowy na 10 najlep

szych, sporljowcó-W K.S Hutnik, 
zbliżą się już do końca. Co
dziennie poczta przyHd si nam 
dalsze kupony z wytypowany
mi nazwiskami. Rysuje się 
już dość wyraźny obraz naj
lepszej dziesiątki, ale nie mo
żemy zdradzić dotychczaso
wych wyników. Możemy na
tomiast podać jak typują nie
którzy nasi Czytelnicy, w tej 
liczbie działacze i trenerzy KS 
Hutnik.

Mgr J \N CHOMA — wice
prezes KS Hutnik: 1. Stanis
ław Dragan. 2. Jerzy Szym
czyk, 3.’’ Edmund Serafin, 4. 
Zbigniew Płaszewski. 5. Jerzy 
Kostro. 6. Ryszard Musyl, 7. 
Czesław Szczepankiewicz, 8. 
Bolesław Szkutnik, 9. Lucjan 
Słowakiewicz, 10. Wiesław

IHIHIHIIIIHn
nq role. Sztukę te reżyserował 
Julian Bak, kierownik naszego 
Domu Kultury.

1 Maja po raz pierwszy po dlu- ' 
gim okresie ćwiczeń i prób nasz 
Zespól Pieśni i Tańca dal występ 
in kombinacie Występowaliśmy 
w strojach Z.M P-owsklch. gdyż 
„Cepelia" w Warszawie dopiero 
szyła dla nas stroje (zapomnia
łam dodać wcześniej, że należa
łam do tego zespołu). Jeslenią o- 
tnymaliśmy wspaniałe stroje. 
Gorsety nabijane cekinami mieni
ły się wszystkimi kolorami tęczy.

Pierwszy nasz oficjalny występ 
odbył Sie zimą 5< r. w teatrze im. 
Słowackiego w Krakowie. Prasa 
krakowska zamieściła zdjęcia » 
dobre recenzje. Od tego koncertu 
zaczęły się coraz częstsze występy 
w Hucie i w różnych miastach 
Polski.

Każdy występ zaczynaliśmy pio
senką sygnałową:

„Z miasta porannej młodości, 
z nowoliutnlckich hal.
pleśni Wam przynosimy 
my co dojemy wam stal".

Jednym 2 większych przeżyć 
był przyjazd z koncertem do .No
wej Huty zespołu „Mazowsze”, a 
szczególnie ich odwiedziny w na
szym zespole. Zyt wtedy jeszcze ’ 
Tadeusz Sygietyński.

Z początkiem 1955 r. Zespól Ple
śni i Tańca został przekazany 
przez Zw. Budowlanych, hutni
kom. Huta bowiem zaczynała po
mału przejmować prymat w mieś
cie a budowlani schodzili na plan 
dalszy.

W tymże roku Zespół wyjechał 
do Warszawy na Międzynarodowy 
Fcstiw-al Młodzieży. Daliśmy tom 
kilka występów i ogładali wk’1" 
inn?/ch. Wróciłam pełna wrażeń 
cle t piekielnie zmęczona do nor
malnej pracy.

AURELIA IIUTOWSKA 
(d. e. n.) 

my oba mecze! Pierwszy 3:1, 
a drugi 3:2. Resovia „idzie’- na 
mistrza, a my będziemy grać 
bez obciążenia. Aby tylko do
brze wszystko się zaczęło.

Emil Siracki — trener ko
ordynator sekcji piłki siatko
wej: — Będzie bardzo ciężko. 
3:2 i 3:1 dla Resofii. Ale widzę 
pewną szansę dla naszego ze
społu. Jeden warunek: musi 
być pełna mobilizacja przez 
całe spotkanie.

Jan Kurek — kierownik 
drużyny: — Stale za mną 
..chodzi” wynik 3:2 w drugim 
dniu dla naszego zespołu. Mo
że moje przypuszczenia oka- 
żą się prawdziwe. W pierw
szym dniu będzie 3:1 dla Re- 

nia o Puchar Polski w 1/8 i 
1/4 finału. W pierwszym me
czu nasza drużyna wyelimino
wała kolejnego „pierwszoli
gowca" drużynę Oławkę z 
Wrocławia. W następnym gra
jąc już- o wejście do najlep
szej „czwórki” Pucharu Polski 
uległa po dramatycznej walce 
fil:58 czołowemu zespołowi II 
ligi — Transbelowi Tychy.

Ze względu na dużą ilość 
imprez w zawodach w Ty
chach nie gra! największy in
dywidua) sta Hutnika — Wie
czorek, który w tym samym 
czasie rozgrywał w Warsza
wie walki o tytuł indywidual
nego Mistrza Polski.

Chajdecki. Uwaga: układając 
tabelę 10 najlepszych sportow- 
ców-hutników uwzględniłem 
następujące kryteria. Osiąg
nięte. dotychczas wyniki spor
towe. L reprezentowany obec
nie poziom (wraz z osobistym 
wkiadem pracy i wysiłkiem 
przy uprawianiu canej dyscy
pliny sportowej). Postawę e- 
tyczno-moralną zarówno w 
działalności sportowej, jak i 
w życiu oraz w pracy. Więzy 
i zaangażowanie w działalnoś
ci dla rozwoju naszego klubu 
i swej dyscypliny sportowej.

EMIL SIRACKL trener ko
ordynator sekcji piłki siatko
wej: 1. Stanisław Dragan, 2. 
Lucjan Słowakiewicz. 3. Jan 
Ruszczyński. 4. Barbara Ratz- 
ko. 5. Jerzy Kostro, 6. Jerzy 
Szymczyk. 7. Zbigniew Pla- 
szewski, 8. Bolesław Szkutnik, 
9. Józef Bon, 10. Jan Pabiań- 
czyk. Zestawiając taki skład 
brałem pod uwagę nie tylko 
wyniki osiągnięte w ub. roku, 
ale postawę tych zawodników 
wykazywaną przez szereg lat 
j»ko sportowców tj. utrzyma
nie formy mistrzowskiej przez 
dłuższy okres, zasługi dla da
nej dyscypliny sportu w na
szym klubie, morale itp., któ
re obok aktualnych wyników 
są nie bez znaczenia i nie
jednokrotnie decydują o wy
nikach w sporcie wyczyno
wym.

MARIAN SZKLARSKI — 
kibic KS Hutnik, zam. os. Ka
zimierzowskie 7/258: 1. Stani
sław Dragan, Zbigniew Pła
szewski, 3. Łucjan Słowakie
wicz. 4. Jerzy Kasalik. 5. Je
rzy Szymczyk, 6. Bolesław 
Szkutnik. 7. Edmund Serafin,

łAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAA*A*.A*AA*AA*AA/  A.A &

W Klubie „Sródpole”

Wieczorek u hutników
W sobotę Samorząd Hotelu nr 23 w Grębalowle 

zorganizował wspólnie z artystami-amatorami z 
Pionu Głównego Energetyka HiL „wieczorek u hut
ników". W programie rozrywkowym wystąpi! ze
spól beatowy „Czy to takie ważne” oraz soliści: 
Zofia Kocoń. Helena Fabryczna, Jan Wyroba. Ed
ward Krawczyk. Program przygotowała i akomur— 
nowala Stanisława Piątkowska.

Podczś'- Imprezy odbyło się wręczenie upominków 
mieszkańcom hotelu wyróżniającym się w IV Spar
takiadzie Hotelowej HIL. Upominki wręczyła kie
rowniczka hotelu Natalia Woźnica.

kowych dla mieszkańców hoteli, została ąrysok« 
oceniona przez ZDK HiL i Centralny Samorząd 
Hoteli. N. W.

Gra zespól beatowy Plonu TE Hi’.
Fot. J. PODLECK1

Należy podkreślić, że inicjatywa organizowania 
Ą coraz bardziej ambitnych imprez kulturalno-rozryw-

■ W sprawie magazynów
Pracowni y niektórych wy

działów HiL mają wielkie pre. 
tensje do swych magazynów 
odzieżowych za to, że nie po
siadają odpowiedniej ilości i 
wymiarów ubrań ochronnych. 
Często pracownicy odchodzą 
od okienek magazynów z 
kwitkiem w ręku, bo nie ma 
albo butów albo ubrań. Jeżeli 
są, to nie odpowiadają wymia
rom a pracownikowi nie wol
no w nieprzepisowym ubraniu 
pracować, bo BHP tego zabra
nia.

W Zakładzie Koksochemicz
nym magazyn odzieżowy czyn
ny jest od godz. 6 do 8.30 i 
od godz. 12 do 14.30. Pracow
nicy ZK nie są zadowoleni z 
takiego podziału godzin i pro
szą kierownictwo, aby maga
zyn czynny był przez cały 
dzień. Najgorzej odczuwają to 
pracownicy po nocnej zmianie 
i to w okresie zimowym, kie
dy zmarznięci zamiast udać się 
do ciepłych domów, muszą 
wyczekiwać godzinami,, nim 
zostaną załatwieni. Również

Koszykówka w szkołach 
Nowej Iluty

Podczas gdy koszykarze wy
czynowi Hutnika mieli mię- 
dzyrundową przerwę, w szko
łach Nowej Huty zakończono 
rozgrywki międzyszkolne w 
piłce koszykowej. Zaciętą ry- 
w alizację wśród dziewcząt ze 

I szkół średnich wygrały Uczen- 
' nice Zasadniczej Szkoły Ga- 
‘ stronomicznej przed III Li

8. Tadeusz Stypuła, 9. Edward 
Łoziński, 10. Barbara Ratzko.

Otrzymaliśmy też list na
stępującej treści.

Szanowna Redakcjo! W 
związku z Waszym plebiscy
tem — również na najlepsze
go działacza sportowego — Za
rząd Zakładowy ZMS ZRH, 
w pierwszej kolejności zgła
sza kandydaturę Janusza Ba- 
ziuka. Jako zakład opiekuń
czy sekcji piłki ręcznej KS 
Hutnik doskonale jesteśmy 
zorientowani w działalności 
czysto społecznej kol. J. Ba- 
ziuka. Piłka ręczna, jako dy
scyplina mniej popularna w 
naszym mieście i mniej „ka
sowa" od innych dyscyplin 
sportowych traktowana jest 
od dawien dawna zbyt po ma
coszemu i tylko dzięki posta
wie i bezinteresownemu za
angażowaniu takich działa
czy jak długoletni kierownik 
sekcji kol. Baziuk, w ogóle 
istnieje i osiąga niezłe wyni
ki. Trzeba jednak do tego nie
zwykłego samozaparcia i je
szcze raz dodajmy bezintere
sownego zangażowania jakie 
wkłada w to kol. Baziuk. Nie 
do wyliczenia jest wkład go
dzin z życia prywatnego kol. 
Bażiuka dla dobra i istnienia 
ulubionej dyscypliny jaką 
jest dla niego oiłka ręczna.

Rada Zakładowa ZRH — HPR 
i Zarząd Zakładowy ZMS.

Dziękujemy za list i za za
warte w nim uwagi i postu
laty. Weźmie je zapewne pod 
uwagę komisja, która będzie 
zastanawiać się komu z dzia
łaczy sportu, jurystyki, TKKF 
i LOK przyznać w br. wyróż
nienia.

JERZY DANEK 

usytuowanie magazynu - odzie
żowego jest w nie najlepszym 
miejscu, bo znajduje-się przy 
bateriach 9 i 10, a biura wy
działów są ulokowano w po
bliżu budynku administracyj
nego ZK.

Z tą sprawą wiąże.się rów
nież inny fakt. Gdy w maga
zynie nie ma ’ubrania czy bu
tów, a odpowiedni rozmiar na
dejdzie po trzech miesiącach, 
nie wpisuje się pracownikom 
daty, od której należą im się 
sorty odzieżowe, lecz datę po
brania z magazynu. A przecież 
za nieterminowe dostarczanie 
odzieży do magazynów nie jest 
odpowiedzialny pracownik, a 
administracja.

Dyrekcja huty powinna roz
wiązać problem wydawania 
odzieży i zaliczać okres odzie
ży ochronnej od daty jej na
leżności. A może by lak prze
prowadzić wśród robotników 
ankietę odnośnie wydawania 
odzieży?

S. BRZEZIŃSKI

19
ceum Ogóln. i Technikum Hu
tniczo - Mechanicznym.

Konkurencję szkól podsta
wowych wygrały dziewczęta 
ze Szkoły nr 115, przed Szko
łą nr 103 i nr 100.

Wśród chłopców rozgrywki 
toczyły się w dwóch ligach. W 
pierwszej zwyciężyła Szkoła 
Podst. nr 100, a w drugiej — 
nr 88.

Ogółem w rozgrywkach u-

W CHLEBIE?
Ok. 2 dkg cięższy niż wy

magają tego przepisy był bo
chenek praskiego Chleba pro
dukcji Zakładów Piekarni
czych w Krze-sławicach. — 
Nadwagę spowodował farsz 
w postaci zardzewiałej śruty 
o dług. 1,5 cm —-średn. 0.7 
cm. Wielkość żelaznego złomu 
nie dopuszcza tłumaczenia, że 
został on nie zauważony w 
czasie produkcji wypieku! — 
Okaz, który być może był^y 
atrakcją dla cyrkowego zja
dacza żelaznych przedmiotów 
— jest do obejrzenia w naszej 
redakcji. (kog.)

Odczyt w klubie NOT
Klub dyskusyjny OR NOT 

zaprasza na spotkanie z doc. 
dr habilitowanym Laskow
skim. który wygłosi odczyt na 
temat: „Aspekty rewolucji
naukowo-technicznej w świę
cie”. •

Spotkanie odbędzie się ?'.) 
bm. (środa) o godz. 18 w sä’i 
NOT, PI. Centralny, Centrum 
C bl. 10.

Kursy samochodowe :
Ośrodek Szkolenia Kie- ! 

rowców PZ MOT Nowa • 
Huta prowadzi kursy dla 
kierowców samochodowych 
wszelkich kategorii, ama
torskich i zawodowych.

Wpisy przyjmuje i in
formacji udziela sekreta- j 
riat Ośrodka os. Sportowe i 
24. tel.: 409-53, w godz. ’ 
od 9 do 17.

Kursy rozpoczynają się 
.23 stycznia, godz. 16.30. f
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Dni poezji w Nowej Hucie

Świat otwierany sfowem Rok 1971 dla komitetów

Mówią uczestnicy
X konferencji KF

Wśród przedstawicieli mło
dzieży ZMS-owskiej uczestni
czącej w Konferencji Komi
tetu Fabrycznego byli rrf. in. 
delegaci Zakładu Koksoche
micznego i Aglomerowni, to
warzysze K. Maciąg i J. Barto
sik. Poprosiliśmy ich o reflek
sje z obrad: ciekawi jesteśmy 
też wniosków, jakie zamie
rzają zastosować w swojej 
działalności na terenie wy
działu.

Dla mnie osobiście — mó
wi K. Maciąg — najciekawsze 
były wnioski dotyczące mody
fikacji form współzawodnic
twa. Bardzo konkretnie rysu
je się u nas w K-8 forma sto
sowana, podobno z powodze
niem, w Pionie Gł. Mechani
ka, forma konkursów na 
..najlepszego w zawodzie“. 
Młodzi pracownicy, startując 
indywidualnie, podnoszą swe 
kwalifikacje, practtją bez wy- 
'oraków. Oceniana jest też po
stawa społeczna uczestników 
tej pożytecznej rywalizacji.

Drugi temat, którego- roz
wiązanie chciałbym jak naj
szybciej zobaczyć w swoim 
zakładzie, to kwestia niedo
statecznego wykorzystania u- 
miejetności młodych, powie
rzania im 
nych prac, 
wciąż brak odwagi 
mowaniu 
polu.

Osobny 
Niezrozumiałe 
zdarzające się praktyki utru
dniające awansowanie pra
cowników fizycznych na umy
słowych. Wynika z tego, że 
młody człowiek, kończący te
chnikum, czy nawet studia, 
musi długo czekać na awans. 
Nie wiem, ' ' ‘ ........*
zachęcam y

nie-

szenia poziomu swojej wie
dzy i kwalifikacji...

Podzielam tę część wypo
wiedzi kol. Maciąga — stwier
dza J. Bartosik — która doce
nia wartość szeroko pojętego 
współzawodnictwa. dalszego 
rozwijania MBDJ i TMT .Ko
nieczne jest jednak, aby mło
dzi technicy i inżynierowie 
byli bardziej tymi zagadnie
niami zainteresowani.

Stwierdzam również
wystarczające zaangażowanie 
młodych pracowników to 
sprawy produkcji. Potrzebne 
jest moim zdaniem stawianie 
przez organizacje partyjne, od 
szczebla OOP począwszy, kon
kretnych zadań dla poszcze
gólnych kół ZMS i rozliczanie 
z ich realizacji. W ten sposób 
wzrośnie również zaintereso
wanie mistrzów i kierowni
ków pracą młodzieży.

Na pewno pomoże nam sze
roka dyskusja na 
chwał VII Plenum 
posunięć nowego 
twa partii i rządu.

tt »tycznia, wieczorem poświe
conym dziełu jednego z najwy
bitniejszych spośród polskich po
etów — Cypriana Kamila Norwi
da. inauguruje Zakładowy Dom 
Kultury przy Hucie im. Lenina 
czwarte jut Dni Poezji tn Nowej 
Hucie.

Tegoroczne Dni. w całości po
świecone polakiej poezji, zaprę- 
zentują publiczności twórczość, 
która na trwałe weszła do skarb
nicy polszczyzny. Rzecz jasna — 
poezja, z którą się to czasie ich 
trwania spotkamy stanowi tylko 
wycinek bogatego dorobku naro
dowego. Ale przecież impreza — 
jakkolwiek w zamyśle populary
zatorska — nie stawia sobie za 
cel pobieżnego prześliznięcia sic 
po historii literatury, lecz przy- 
bl ienie jej uczestnikom wartości, 
które niesie z sobą poetyckie sło
wo. Bedzie to wiec serdeczna roz
mowa o poezji i przy jej porno-

osiedlowych

I

decyzji

odpowiedzial- 
Kierownikom 

w podej- 
na tym

rozdział 
dla

to awans, 
mnie są

czy dostatecznie 
młodych dojiofino-

dobrej tradycji nowohuckich 
Poezji naleiy różnorodność 
i bogactwo. Prezentowani 
autorzy, a właściusłe — ich

dopis- 
śmierci

będzie 
nie-

tematy u- 
i dalszych 
kierownic-

(MS)

Dni 
więc 
będą 
dzieła — różni w poetyckim tem
peramencie. w środkach artysty
cznego wyrazu i skali trudności 
odbioru. Jednak zawsze bedzie <*• 
twórczość pierwszej próby zajmu
jąca poczesne miejsce w narodo
wej skarbnicy, bądź też — jak w 
przypadku najmłodszej generacji 
poetyckiej, również spotkanie ż 
poezją młodą, rokującą najwięk
sze nadzieje.

Więc inauguruje Dni Cyprian 
Kamil Norwid. Poeta wielki i tra-

ZMS-owcy z W-l Pionu TM 
walczą o tytuł „najlepszego w 
zawodzie”. Oto jeden z młod
szych uczestników współza

wodnictwa.
Fot. S. GAWLIŃSKI

************

giczny. Poeta, któremu za żyda 
dane by to wznieść sic na szczyt 
stawy, by przeżyć później zapom
nienie i bezgraniczną nędzę. Któ
rego dzieło zatriumfowało 
ro w* wiele lat pó jego 
w paryskim przytułku.

Drugi dzień poświęcony 
pamięci Juliana Przybosia,
dawno zmarłego, bodaj najwybit
niejszego wśród współczesnych 
poetów. Następnie: krakowsl*'- po
eta, jeden z twórców Awangardy
— Jolu Kurek, znakomity Antoni 
S’onimski i dwie poetki: Maria 
Pawlikowska ' - Jasnorzewska i 
młoda wrocławiąnka — Urszula 
Kozioł.

Z kronikarskiego obowiązku od
notujmy, te w trakcie Dni z Pu
blicznością spotkają się — Jalu 
Kurek, Antoni Słonimski i Urszu
la Kozioł; że oglądać będziemy 
spektakl poetycki Anny Lutosław
skiej, aktorki Teatru Polskiego 
u*e Wrocławiu — według tekstów 
Pawlikowskiej - Jasnorzewskiej; 
wrocławski teatr „Kalambur" t 
Estradę Poetycką ZDK Huty im. 
Lenina.

Finałowa imprezą Dni Poezji 
bedzie wieczór o nazwie „Wnę
trze wiersza — rzecz o ojczyźnie
— polszczyżnie”. Bo jakkolwwk 
różne jest poetyckie icittzenie 
świata, jakkolwiek różnicują się 
środki poetyckiego prze* azu. to 

“nrzeciei wyrasta ona — poezja z 
żyznego gruntu ojczystei mowy, 
tkwi mocno korzeniami w poisz- | 
czyinte. Wszak poezia, poezja 
w1elka, nie myślę o „wierszy
kach”, pisanych na okoliczność, 
ku zabawie, która za cel stawia 
sobie nazwanie przeżywanego 
świata, wyrasta z ojczystych rea
liów, z narodowego doświadcze
nia.

Gorąco zachęcam tych, których 
wrażliwości nie przytępiła pogoń 
Za. rzeczami, do udziału w stycz
niowych imprezach. Nie dla re
laksu. ale dla wzbogacenia sie
bie. Bo poezja nie jes* grą słów 
dla rozerwania odbiorcy, ale w{eU 

syntgza. Wielka poezia nie 
jen ucieczką to świat pięknodu
chów, ale mozolnym torowaniem 
drogi humanistyczniejszemu świa
tu.

Wszak
..Poezja spełnia sic wtedy, gdy 

stoję. się powołaniem
innych

. dr, stanu wynalazców**.
(Julian Przyboś: „Więcel o ma- (

I

Nasze hobby
Biurko, za któ

rym usiadłem, 
aby napisać ko
lejną publikację, 
znajduje się tuż 
przy 
Chcąc 
co się 
dzieje, 
czy tylko 
nieść głowę. Kie
dy to czynię, wi
dzę sypiące się z 
nieba płatki śnie

gu. Pie-wszego tej zimy śniegu! A 
więc widzę nowość, którą oko 
znużone już nieco jesienną sza
rzyzną — ściąga łapczywie 1 prze
kazuje oglądany obraz gdzieś da
lej. przede wszystkim do sprag
nionego piękna i wzruszeń ser
ca... —

oknie, 
zobaczyć 
za nim 
wystar- 

pod-

Na biurku leży otwarty notes. 
Z trudem odrywam wzrok od 
okna ! zaczynam odczytywać za
pisane zdania. Wynika z nich nie
zbicie, iż to o czym mam dzi
siaj pisać, ma się do oglądanego 
przed chwilą śniegu tak, jak przy
słowiowa pieść do nosa.

mój przekorny łosic — myślę so
bie? Mam więc pisać zimą o le- 
cie?

W notesie w-yraźnie stoi: Kolek
cja Motyli. Właściciel: Jan Krzy
żanowski, pracownik 'lzlaiu Kon
troli w walcowni Drobnej Huty 
im. Lenina. W Hucie pracuje od 
16 lat. Pochodzi z Czyżyn. Ko
lekcjonowaniem motyli zajmuje 
się od dziesięciu lat. sam je łapie, 
sam preparuje i sądząc po ich 
znakomitym wyglądzie — czyni 
to z wielką znajomością rzeczy. 
Z rozmowy Jaką obaj przepro
wadziliśmy wynika, że Jan Krzy
żanowski posiadł dotąd prawie 
wszystkie tajniki motylowego ży
wota. Jego kolekcja składa się z 
24 gablot, mieszczących w sobie 
2524 okazów, należących do 267 
odmian.

W Polsce występuje ponad trzy 
tysiące gatunków. Wynika z tego, 
że gdyby ktokolwiek poświęcił 
motylom całe swoje życie. nie 
zdoła zapoznać się ze wszystki
mi gatunkami, a cóż dopiero z 
każóvm egzemplarzem, wchodzą- 

Acyir w skład danej odmiany.
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O potrzebie poprawy 
drzewostanu w naszej 

dzielnicy...

...pisze w liście do redakcji 
rencista Jan Filipiak. Zwraca 
on uwagę, że dużymi możli
wościami na ten cel dyspo
nują zwłaszcza tereny wokół 
nowych osiedli — Krzesławic 
i Mistrzeiowic. Ob. FiliDiak

proponuje sadzenie następu
jących odmian drzew, których 
zieleń najlepiej chroni nas 
przed szkodliwym wpływem 
bakterii chorobotwórczych i 
pyłów z kominów fabrycz
nych: akacje, lipy, kasztany, 
klony. Wzmóc trzeba też o- 
chronę tego, co dotychczas za
sadziliśmy, traktując drzewa 
i zieleńce niemal ialr własne 
dobro, (ms)

ekranu. 
sadach.
także...

Łapie się w 
na łąkach, w 
na wiejskich 

bo po-

Ostatnio Prezydium DRN 
zorganizowało naradę prze
wodniczących komitetów osie
dlowych oraz pracowników 
Prezydium DRN, współdziała
jących z poszczególnymi o- 
siedlami Nowej Huty. W spot
kaniu uczestniczyli także 
przedstawiciele ADM-ów oraz 
samorządu mieszkańców.

Ustalenie i przygotowanie 
zebrań komitetów osiedlo
wych i całego aktywu osiedla 
dla konsultacji projektu pla
nu gospodarczego i budżetu 
DRN na rok 1971, plan pracy 
komitetów na rok bieżący, za
gadnienia ruchu i bezpieczeń
stwa publicznego, projekt nie
których rozwiązań komunika
cyjnych — oto główne tema
ty narady, której przewodni
czył _ sekretarz Prezydium 
DRN mgr Franciszek Daniel. 
Zwrócił on uwagę na donio
słą rolę komitetów osiedlo
wych w naszej dzielnicy, na 
ich dotychczasowe osiągnię
cia. M. in. tak ważna więź na
szej Rady z mieszkańcami 
dzielnicy możliwa jest właś
nie poprzez komitety osiedlo- ■ 
we. aktyw poszczególnych re
jonów.

W związku ze zbliżającą się 
Sesją DRN na spotkaniu tym 
ustalono terminy posiedzeń 
poszczególnych komitetów o- 
siedlowych z aktywem osiedli 
oraz radnymi DRN i RN m. 
Krakowa. Spotkania są oka
zja do podejmowania wnios
ków odnośnie nowego planu 
gospodarczego i budżetu.

Ponadto Rada poinformo
wała zebranych o mających 
się odbyć w dn:ach od 15 lu
tego do 15 marca spotkaniach 
radnych z mieszkańcami dziel
nicy. Organ:zatorami tych ze
brań będą komitety osiedlo
we wspólnie z innymi tereno
wymi organizacjami, a ich te
matyka — to sprawozdania z 
działalności Rady Dzielnico
wej oraz radriuch ra okres 
1970 r. oraz zamierzenia DRN 
na rok bieżący.STANISŁAW NOWAKOWSKI |

jest Ich całe .mnóstwo! t>la ptż?- 
kładu podam, że J. Krzyżanow
ski ma w swoich zbiorach 134 
motyli jednego gatunku i żaden 
z nich nie jest taki sam! Czy 
to już cały komplet tego gatun
ku? prawdopodobnie nie...

I dalsze notatki:. Motyle łapie 
się w dzień 1 w nocy. Dniem za 
pomocą siatki zaś nocą — światła 
1 białego 
ogrodach, 
lasach, a
drogach (wyłącznie) 
szczególne gatunki motylego „na
rodu" żyją w ściśle określonym 
środowisku 1 warunkach.

Kolekcjoner motyli, poza przy
jemnością posiadania kolekcji, ma 
jeszcze i tę korzyść, że jeżdżąc 
na połów w różne strony kraju, 
poznaje go lepiej, przebywa na 
świeżym powietrzu, w słońcu — 
słowem wypoczywa, łącząc pięk
ne z pożytecznym.

Na tym nie koniec moich no
tatek, ale dalej odczytywać już 
nie będę, bo mimo wszystko: 
jakże tu zimą pisać o motylach? 
Może wrócę do tego tematu w 
locie. A jeżeli kogokolwiek moty
lowe hobby zainteresowało, nie
chaj będzie uprzejmy skontak
tować się z Janem Krzyżanow
skim, któremu choćbym 1 na 
głowie stawał, nie dorównam tym 
skromnym opisem jego kolekcji.

(Okt.)

Kłopoty z dostarczeniem nasze
mu organizmowi niezbędnych 
składników odżywczych w okresle 
zimy z powodzeniem rozwiązują 
wszelkiego rodzaju mrożonki. Do
tyczy to oczywiście mrożonych 
owoców 1 jarzyn, których znacze
nie polega przede wszystkim na 
zawartości witamin i składników 
mineralnych. Mrożonki posiadają 
tylko w nieznacznej ilości mniej
szą zawartość witaminy C niz 
produkty świeże, są źródłem wi
taminy A, zawierają sole mine
ralne. węglowodany...

Powyższe uwagi nasunęły mi 
się w związku z listami od pan 
— Anny K., Anieli W. Julii K. — 
Przy okazji zwracam uwagę wszy
stkich pań prowadzących gospo
darstwo domowe, na mrożonki.

Bardzo żałuję, że na prośbę 
pań. nie mogę podać większego 
zestawu przepisów na potrawy z 
mrożonek (zaznaczam jednak, że 
możliwości w tej dziedzinie są 
bardzo duże). Dzisiaj Dodaję tyl
ko przepis na wyśmienity placek

że śliwkami. — Przed tym 
nak chcialabym zwrócić uisagę. 
by przy zakupie zachować ostroż
ność — należy wybierać produk
ty dobrze zamrożone, o zdrowej, 
naturalnej barwie. Mrożonki po 
przyniesieniu do domu (jeżeli nie 
zrstaną zaraz spożyte) również 
powinno się chronić przed roz
mrożeniem.

Składniki: 50 dkg mąki. 12 łyżek 
cukru. Ł5 dkg tłuszczu, 5 dkg 
drożdży. 4 żółtka, szklanka mleka, 
1 kg mrożonych śliwek, sól, jaj
ko do smarowania ciasta, tłuszcz 
do smarowania formy, 2 łyżki 
mączki cukrowej. Rozczyn z dro
żdży, z dodatkiem łyżki mąki, ły
żki cukru 1 ciepłego mleka, po
zostawić do wyrośnięcia. Żółtka 
utrzeć z cukrem, tłuszcz stopić, 
mąkę ogrzać. Wyrośnięty rozczyn 
wlać do ogrzanej I przesianej 
mąki, dodać utarte żółtka i zara
biać ciasto dodając mleka dla o- 
trzymanla odpowiedniej gęstości. 
Po połączeniu wszystkich skład
ników dodać stopiony tłuszcz I
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ków mogła być zrealizowana 
dzięki pomocy Rady Zakładowej 
Kombinatu i Zarządu Głównego 
ZZH. Trzeba dodać, ie RZK i 
ZF ZMS przykładają szczególną 
wagę do organizowania wypo
czynku dla młodzieży. To pełne 
zrozumienie potrzeb pozwala na 
zabezpieczenie co roku wypoczyn
ku dla znacznej grupy pracow
ników młodocianych. Pozwala na 
pełną realizację programu KF 
FZPR w sprawie dalszego po
głębiania pracy ideowo - wycho
wawczej wśród dzieci i młodzie
ży.

Komenda zimowiska, chcąc u- 
lepszyć organizację podobnych 
obozów w przyszłości, zorganizo
wała spotkanie z uczestnikami na 
temat warunków bytowych, kul
turalno - oświatowych, wypo
czynku itp.

Młodzież jednomyślnie pragnie 
za pośrednictwem „Głosu Nowp.i 
Huty” podziękować RZK. Dzia
łowi Socjalnemu, ZF ZMS i kie
rownictwu polityczno - admini
stracyjnemu HiL za zaintereso
wanie się ich sprawami.

dOZEF SUDOŁ

Zimowisko tla uczniów ZSZ HiL
Do tradycji już 

nizowanie dla 
młodocianych 

Zasadniczej Szkoły 
HiL obozów wypoczynkowych i 
wypoczynkowo - szkoleniowych w 
okresie lata oraz zimy.

Ostatnio w okresie ferii zimo
wych 
gin pa 
Woli, 
st kim 
rych opiekunowie znajdują się w 
trudnych warunkach material
nych.

Chcąc zapewnić uczestnikom zi
mowiska właściwe warunki wy
poczynku i kulturalnego spędze
nia ferii zimowych — 
pracowała program 
cświatowy, według 
lizowala zajęcia.

7.organizowano choinkę i ude
korowano świetlicę, w której sku
piało się życie kulturalne. Zor
ganizowano dwa wieczorki tane- 

ś-Czne dla uczestników zimowiska

należy orga- 
pracowników 
— uczniów

Zayodowcj

przebywała 50-osobowa 
na zimowisku w Stalowej 

Akcją objęto przede wszy- 
— sieroty i pólsieroty, któ-

Komenda o- 
kulturalno- 

którego rea-

i miejscowej młodzieży. Przepro
wadzono konkurs tańca a zwy
cięzcy otrzymali atrakcyjne na
grody. Odbyła się wycieczka do 
Łańcuta, w której wzięli udział 
wszyscy uczestnicy. Urządzono 
rozgrywki piłki siatkowej i ko- 
metki, odbyły się zgaduj-zgadu
le na temat ziemi rzeszowskiej 
oraz konkursy.

Udział w imprezach brali ucz
niowie, a zwycięzcy otrzymali na- 
grr.dy. Należy podkreślić, że wa
runki do realizacji programu Kul
turalno - oświatowego były bar
dzo dobre. Młodzież miała do dy
spozycji świetlicę z telewizorem, 
salę gimnastyczną, pobliskie kino, 
bibliotekę i klubo - kawiarnię 
w ZDK Huty Stalowa Wola.

Dużej pomocy w realizowaniu 
programu udzielał kierownik 
Śzkoly Podstawowej nr 3 mgr 
Antoni SZKUTOWICZ. który nam 
udostępnił sprzęt sportowy, świe
tlicę itp.

Ta bardzo potrzebna akcja dla 
naszych najmłodszych pracowni

Wiele uwagi poświęcono omó
wieniu wytycznych do pracy 
komitetów osiedlowych na 
rok 1971; propozycje DRN u- 
zupełniła szeroka dyskusja, 
wnioski przedstawicieli k.o.

Jakie więc zadania stoją 
przed komitetami w bieżącym 
roku? Zgodnie z zamierzenia
mi. styczeń powinien być po
święcony opracowaniu planów 
pracy na r. 1971, jak również 
wspólnych programów działa
nia organizacji społeczno-po
litycznych.

Sprawozdania z realizacji 
zadań 1970 r. oraz sprawy or
ganizacyjne powinny stanowić 
tematy posiedzeń lutowych. 
Kolejne zadania, to ocena pra
cy administracji, ożywienie 
współDracy z klubami i świe
tlicami w osiedlach. Niewąt
pliwie jedno z najważniej
szych zamierzeń — to przy- 
gotowan e i realizacja progra
mu czynów społecznych. Ko
mitety osiedlowe liczą tu na 
szczególną pomoc w bieżącym 
roku ze strony całego aktywu 
osiedli, zakładów opiekuń
czych, na szerszy udział mie
szkańców w tej akcji.

Komitety osiedlowe zajmą 
się poj^dto m. in. takimi 
sprawami, jak oceną stanu sa- 
nitarno-porządkowego osiedli, 
analizą działalności placówek 
handlowo-usługowych, służby 
zdrowia, akcja letnią dla naj
młodszych mieszkańców dziel
nicy.

V7spomniane zadania, to 
tylko część zamierzeń na rok 
1971. Są to naturalnie ramo
we wytyczne, konkretne pla
ny działania milszą ustalić sa
me komitety osiedlowe dla 
swoich rejonów. Na podkreś
lenie zasługuje ponadto ko
nieczność wspólnych progra
mów w danym osiedlu dla 
wszystkich organizacji spo
łecznych i gospodarczych. Nad 
jego realizacją powinny czu
wać właśnie komitety osie
dlowe. (bg)

m.

wyrabiać tak długo, 
przestanie błyszczeć, 
do wyrośnięcia. Po

aż ciasto 
Pozostaw ic 

__ .. _______ ___ . uzyskaniu 
dwukrotnie większej ilości ciast«, 
wyłożyć Je na stolnicę posypaną 
mąką, rozwałkować. uformować 
placek, przenieść go na blachę 
wysmarowaną tłuszczem i posy
paną mąką — pozostawić do u-tór- 
nego wyrośnięcia. Zamrożone ś'i- 
wki przekrajać na połowę, usunąć 
pestki. Powierzchnię ciasta po
smarować rozmąconym 
ułożyć przepołowione 
skórką'do góry. Ciasto ze śliw
kami wstawić szybko do 
nego piekarnika i upiec. Stiwkirpo 
upieczeniu posypać mączką cu
krową.

jajkiem. 
śliwki

rozgr,-»-
•....... i*„-

Reprodukowane zdjęcie jest 
|.r7vkladem wieczorowego stroju, 
w którym zwraca szczególna u- 
wagę niemodna koronkowa su
kienka mini spełniająca tutaj ro
lę (w połączeniu ze spodniami) 
bardzo modnego elemeum tej 
efektowne! całości.
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W trosce o dobro mieszkańców
W NASZ« DZI-ELNICU

21 STYCZNIA 
SESJA DRN

Uchwalenie planu gospodar
czego oraz budżetu dzielnicy 
na rok 1971, planu realizacji 
postulatów i wniosków wy
borców (również na ten okres) 
— to najważniejsze zagadnie
nia. jakim poświęcona będzie 
styczniowa Sesja Dzielnicowej 
Rady Narodowej w Nowej 
Hucie. Tematem obrad będzie 
ponadto plan pracy Rady na 
rok bieżący.

Obrady rozpoczną 
bm., o godzinie 
fereńcyjnej w 
zydium DRN.

się 21
9 w Sali Kon- 
budynku Pre-

GODZINZMIANY 
PRZYJMOWANIA 
INTERESANTÓW

Z pewnością nie wszy
scy ’ mieszkańcy Nowej Hu
ty wiedzą o zmianie go
dzin przyjmowania interesan
tów przez wszystkie wydzia
ły Prezydium DRN. Informu
jemy, że od Nowego Roku po
szczególne wydzis>2y przyjmu
ją strony we wtorki, w godzi
nach od 9 do 14 i od 15 do 18, 
a w.. grody i piątki od godzi
ny 9 do 15.

W tym samym czasie czyn
na jest kancelaria ogólna, do
datkowo jeszcze w każdy 
czwartek w godzinach od 9 
do 15.

Natomiast kasy na terenie 
budynktj Prezydium otw arte 
są we wtorki, środy, czwart
ki i piątki, w godzinach od 
8.30 do 13.30 oraz we wtorki 
również w godzinach popołud
niowych, od 15 do 17. Ponad
to informujemy, że jeżeli pier
wszy lub ostatni dz.eń mie
siąca przypada w dniu otwar
cia kas. czynne są one wów
czas tylko w godzinach od 
8.30 do 10,„:.„cq ó;

Skargi i • wnioski, 
osobiście przez mieszkańców 
przyjmują członkowie Prezy
dium oraz kierownicy wydzia- ' montowe, związane ze zmia- 
łów DRN w każdy wtorek, w r.ą profilu sklepów przepro- 
jodzinach od 15 do 18 oraz wadzone zostaną w około 30

W

■ tl 

działalności, do wyciąg- 
wniosków z dotychcza- 
pracy, ustalenia dal- 
kierunków.

| ak .już wspominaliśmy, w 
' bieżącym roku przypada 

* dwudziestolecie powołania 
pierwszej filii bibliotecznej w 
naszej dzielnicy. Jak zwykle 
jubileusz skłania do podsumo
wania 
nięcia 
sowej 
szych

Na jednym z posiedzeń Pre
zydium DRN oceniono pozy
tywnie działalność Biblioteki 
Dzielnicowej w Nowej Hucie, 
stwierdzając poważny jej 
wkład w całokształt upow
szechnienia kultury wśród 
mieszkańców. Warto przypom
nieć, że pierwsza filia biblio
teczna (nr 1 MBP) powstała 
w ówczesnym osiedlu A-O w 
kwietniu 1951 r.. w miesiąc po 
powołaniu Dzielnicowej Rady 
Narodowej. Z biegiem lat sta
le wzrastała sieć placówek bi
bliotecznych, a w 1958 r. u- 
tworzona zostaje Biblioteka 
Dzielnicowa. Obecnie, poza 
placówką dzielnicową posia
damy 9 filii bibliotecznych oraz 
3 czytelnie, w tym jedna nau
kowa.

Warunki lokalowe, specjalizacja 
poszczególnych placówek bibliote-

POGODA

mgła.

MROZY ^folgowały. pogoda sta
ła się łagodniejsza. Niemniej skut
ki ostrej zimy z pierwszych dzie
sięciu dni stycznia dają się jesz
cze we znak:, chociażby w posta
ci dużych pryzm brudnego śniegu, 
zalegających chodniki. Drugą 
wskutek napływu cieplejszego 
powietrza zmorą miasta stała się 

Otrzymująca się nic tylko 
w nocy, ale także długo w dzień. 
W najbliższych dniach do głosu 

winna przyjść zatoka niżowa, 
cc przejawi się w niedużych mro
zach, wzrośrfłe natomiast zachmu
rzenie, być może do opadów’ śnie
gu lub marznącej mżawki włącz
nie. -emperatura w dzień w po
bliżu o st., w nocy do —10. W 
dalsi m ciągu mgły i zamglenia.

PROMYK

kicrowni- 
pracowni.-y 

do 
do 
10

wyznaczeni przez 
ków wydziałów 
w dniach cci poniedziałku 
piątku, w godzinach od 10 
14, a w soboty, od godziny 
do 12.

W NOWEJ HUCIE 
POWSTAŁ 

DZIELNICOWY 
ZARZĄD DRÓG 

I ZIELENI
1 stycznia bież, roku rozpo

czął swą działalność Dzielni
cowy Zarząd Dróg i Zieleni. 
Nowa jednostka składa się z 
kilku sekcji, a to: sekcji dróg 
i zieleni, sprzętu i transportu 
oraz finansowo-adm nistracyj- 
nej. Przed nowym Zarządem 
stoją poważne zadania. Jed
nym z nich jest ochrona i 
właściwe utrzymanie dróg lo
kalnych: ulic, placów, mos-- planie jest kurs dziewiarski, 
tów itp. Wśród innych zadań 
na uwagę zasługuje udział w 
akcji odśnieżania i zwalcza
nia gołoledzi na jezdniach i 
drogach, sadzenie 
krzewów, remonty 
zielonych, parków, 
działkowych, zieleńców i las
ków (nie dotyczy to terenów 
wewnątrzosiedlowych), pomoc 
w organizowaniu i realizacji 
czynów społecznych w zakre
sie dróg, oświetlenia i zieleni.

drzew i 
terenów 
ogrodów

MODERNIZACJA 
SIECI HANDLOWEJ
W ciągu najbliższych trzech 

lat planuje się szereg prac 
modernizacyjnych i remonto
wych w poszczególnych pla
cówkach handlowych dzielni
cy, głównie wzdłuż głównych 
arterii komunikacyjnych. Rea- 
l zacja tych zamierzeń wpły
nie z pewnęścią-na poprawę 
wyglądu estetycznego dzielni-, 
cy. . iidńsG VOS.-: 15-- >nfs:s

M. w. ..w Jatach 1971—73- 
wneszone- projektuje sir załt»żen:e-29 no

wych neonów reklamowych. 
Prace modernizacyjne i re-

Jubileusz biblioteki
dzielnicowej

również duża ilość 
w stosunku do za- 
personelu spowodo-

cznych. jak 
czytelników 
trudnionego 
waty z czasem wprowadzenie ize- 
regu innowacji w systemie wy
pożyczania oraz opracowania księ
gozbioru. Tak lip. sieć bibliotek w 
Nowej Hucie, jako jedna z pierw
szych w Polsce a pierwsza w Kra
kowie zastosowała wolny dostep 
do półek. W ten sposób czytel
nią unika kłopotliwego szukania 
w katalogach. Ponadto wprowa
dzono nową dokumentację ksią
żek i czytelników, co usprawnia 
samo wypożyczenie pozycji książ
kowych. Unowocześniono system 
katalogowania i informacji biblio
graficznej, wprowadzono specjal
ne półki nowości wydawniczych.

Pomyślano i o najmłodszych 
czytelnikach, którzy np. ko
rzystać mogą z katalogów o- 
brazkowych.

Praca z czytelnikami nie o- 
granicza się tylko do wypoży
czeń i informacji. Wielokrot
nie doświadczenia pozwoliły 
na stosowanie wielu innych 
form działalności. Powstawa
ły kola przyjaciół biblioteki. 
Przeprowadzano konkursy 
czytelnicze, różnego rodzaju 
imprezy. odczyty, spotkania 
autorskie, wieczory literackie, 
wystawy okolicznościowe, cie
szące się dużym zainteresowa
niem wśród różnych warstw 
naszego społeczeństwa.

Uzupełnieniem braków w 
sieci bibliotecznej są punkty, 
organizowane w świetlicach, 
szkołach, zakładach pracy. 
Aktualnie prowadzonych jest 
na terenie Nowej Huty 14 te
go rodzaju placówek.

Jeśli mowa o placówkach biblio
tecznych, trudno nie wspomnieć 
o ich personelu, który zashieufe 
na pochwałę za swą wzorową po
stawę, zarówno w pracy zawodo
wej. jak i społecznej. Wyraża się 
tu m. in. w wielu odznakach Za- 

placówkach handlowych i u- 
slugowych.

Projekty te dotyczą zarów
no placówek MHD. PSS, skle
pów specjalistycznych, spół
dzielni pracy, jak i Nowohuc
kich Zakładów Gastronomicz
nych i wielu innych.

SPOTKANIA I KURSY 
W KLUBIE „EWA”

Klub „Ewa”, placówka Za
rządu Dzielnicowego Ligi Ko
biet, jak co roku, prowadzi 
różnego rodzaju kursy dla ko
biet. Obecnie prowadzony jest 
kurs kroju i szycia I i II stop
nia, rozpoczyna się kurs dzie
wiarski, Poradnia Gospodar
stwa Domowego przy ZD LK 
planuje również zorganizowa
nie kursu racjonalnego żywie
nia. Na wszystkie te kursy 
przyjmowane są wpisy w klu
bie ..Ewa”, codziennie w go
dzinach od 17 do 19 (tel. 
418-55).

ZD LK urządza również 
kursy w innych placówkach, 
np. obecnie pracownice ho
telu w os. Na Skarpie korzy
stają z kursu pieczenia, w

W klubie „Ewa”, poza kur
sami, organizowane są różne
go rodzaju spotkania, prelek
cje i odczyty. Urządza się je 
zwykle w czwartki, stąd na
zwa „wieczory czwartkowe”. 
Było spotkanie z Germaną 
Sobkowicz, delegatką na V 
Krajowy Zjazd LK. prelekcja 
mgr Władysława Sadowskie
go i wiele innych. Wśród im
prez rozrywkowych warto 
wspomnieć o udanej zabaw-e 
Sylwestrowej, zorganizowanej 
w salach klubu przez ZD LK; 
główna organizatorką imprezy 
była p. Germańa JSobkowicz, 
członek Prezydium ZD.

W bieżącym sezonie w klu
bie „Ewa" prowadzone są po
nadto porady prawne dla ko
biet. Udziela ich mecenas Al
fred Falarczyk, w każdy wto
rek, w godzinach od 19 do 20.

Przy okazji informacja dla 
wszystkich czło lkiń organiza
cji kobiecej. —. kjyb 
zaprasza na spotkania czwart
kowe. o ile nie odbywają się' 
w tym czasie prelekcje, to i 
tak można tu miło spędzić 
czas na pogawędce przy czar
nej kawie... Spotkania rozpę- 
czynaią się o godz. 17. (bg)
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stużonego Działacza Kultury. na
grodach, czy wyróżnieniach w 
konkursach ogólnopolskich. We 
współzawodnictwie w skali krajo
wej nasze biblioteki otrzymywa
ły wietokrotnie wysokie oceny, 
statnio, z ~ ”
.nagrody
przyznano 
Zgody.

Sieć nowohuckich 
publicznych uzupełniają 
blioteki szkolne, związkowe 
oraz specjalistyczne księgo
zbiory NOT i HiL. Placówek 
tych jest wiele, np. w szkol
nictwie podstawowym działa 
28 bibliotek, domy kultury 
Huty im. Lenina i PPB HiL 
prowadzą 5 placówek biblio-

o- 
okazjl XXV-lecla PRL 
Ministerstwa 
filiom nr 4

Kultury 
1 5 V os.

bibliotek 
bi-

oaoDnnoocjDnnaaDannnnnoaDnaooaDnnnnnor

Z notatnika
CZAS SKOŃCZYĆ 

Z KAWALERSKĄ JAZDĄ
Strach ogarnia, gdy się pa

trzy na szalejących po jezd
niach dzielnicy kierowców, 
przed którymi w popłochu u- 
ciekają przechodnie. Ale na 
zupełny skandal zakrawa już 
niczatrzymywanie stę pojaz
dów- przed tzw. zebrami czyli 
przejściami dla pieszych. Wy
starczy stanąć przy placu Cen
tralnym i zaobserwować. Na
wet 10 proc, kierowców nie 
zwalnia jazdy! Ciekawe, że 
zaraz obok znajduje się bud
ka MO. że Wydział Komuni
kacji DRN również dysponuje 
służbą ruchu, 
te karygodne 
ca uwagi.

Narzeka się 
taksówkarzy 
którzy nie zawsze chcą jeclia'' 
tam, dokąd sobie życzy pasa
żer. To częściowo prawda, ale

a jakoś nikt na 
fakty nie zwra-

na przykład na 
warszawskich.

o estetyczny wygląd dzielnicy
W najbliższej 5-latce Dziel

nicowy Zarząd Budynków 
Mieszkalnych przewiduje dal
sze remonty budynków na te
renie Nowej Huty. Główne 
zadanie — to właściwa kon
serwacja oraz remonty da
chów. Kontynuowana będzie 
akcja wymiany podłóg bia
łych na wykładzinę PCW. 
Dotychczas wymieniono po
nad 125 tys. m kw. tych po
dłóg. pozostało jeszcze około 
150 tys., co wykonane zosta
nie w ciągu najbliższych kil
ku lat. W rażie konieczności 
wymieniać się będzie również

Czyżyny - Łęg w pięciolatce
pięciolatki 
inwestycji,

I

Osiedle Czyżyny—Lęg, jak 
wiele osiedli Nowej Huty w 
ciągu najbliższej 
oczekuje nowych 
nowych obiektów handlowych, 
usługowych, nowych dróg i 
terenów zielonych. Szczegóło
wy plan zagospodarowani 
przestrzennego tych terenów 
został zatwierdzony na jed
nym z ostatnich posiedzeń 
Prezydium DRN, projekt te
go planu opracował Dzielni
cowy Zespół Urbanistyczny.

M. in. przewiduje się wy
budowanie na tym terenie 
dwóch pawilonów usługowych, 
jak również bazy dla Dzielni
cowego Zarządu Dróg i Zie
leni i oddziałów: Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Oczyszcza
nia oraz Miejskiego Przedsię
biorstwa Zieleni.

Wiele uwagi poświęci się 
budowie nowych terenów zie
lonych, w realizacji planowa
nego pasa zieleni brać będą 
udział takie przedsiębiorstwa, 
jak: Miejskie Przedsiębiorstwo 
Oczyszczania. Krakowskie Za
kłady Egt-njowęyi -Żelbetowe 
>z.v Baza Transportowa ~ rźąt^^SycKrWo^ein 

I
i
I

>rtowa Zwie-
• prze

widuje również budową dróg 
i chodników.

Jednym z punktów uchwa
ły w sprawie zatwierdzenia

's. »:

tecznych, własne biblioteki 
posiadają: Szpital im. Żerom
skiego, Szkoła Muzyczna i in
ne.

Z danych statystycznych 
wynika, że jedna trzecia mie
szkańców Nowej Huty korzy
sta z bibliotek, procent ten bę
dzie 
pod 
tów, 
tają

W 
kulturąlno-oświatowej na rok 
bieżąc}* szczególny nacisk po
łożony zostanie na podkreśle
nie dorobku nowohuckich bi
bliotek w ich dwudziestoleciu. 
Organizowane będą specjalne 
imprezy, spotkania i wystawy, 
które z pewnością spotkają się 
z żywym zainteresowaniem ze 
strony mieszkańców dzielnicy.

(bg)

większy, jeśli weźmiemy 
uwagę i rodziny abonen- 
które również często czy- 
wypożyczane książki, 
programie działalności

1

1i

irąlno-oświato* 
,cj* szczególny

obserwatora
jednak w stolicy na zebrach 
czujemy się bezpiecznie. Dla
czego w Nowej Hucie ma być 
inaczej?
mandaty...

Chyba pomogłyby

W CZYM MAMY CHODZlC...

prawie wszystkie 
branży na terenie 

IV dwóch z nich 
owszem, ale naj-

...zapytują mieszkanki No
wej'Huty, gdy jest mróz i hu
la wiatr, a w nowohuckich 
sklepach damskich rajtuz nie 
ma ani na lekarstwo. Spraw
dziłam to sama w dniu 9 bm., 
obchodząc 
sklepy tej 
dzielnicy, 
znalazłam, 
mniejsze rozmiary, rzadko ku
powane.

Kieruję więc zapytanie do 
obydwu dyrekcji — MHD i 
PSS w Nowej Hucie: dlaczego I 
nie ma rajtuz i kiedy będą? Na I 
wiosnę nie będę już tak po
trzebne. jak w te i chwili!

¡dr) I 

i zniszczone Darkiety, plano
wane są remonty podłóg z 
tworzyw sztucznych.

Proiekt remontu budynków 
DZBM na lata 1971—75 za
kłada ponadto dalsze odna
wianie klatek schodowych. 
Już w r. 1971 zaplanowano do 
wykonania remonty kapital
ne w 41 budynkach państwo
wych, na łączną kwotę 8.855 
tvs. zł. W tym samym okresie 
remonty bieżące wykonywane 
będą przez to przedsiębior
stwo na 240 obiektach. W za
leżności od potrzeb w budyn
kach wykonywać się będzie 

miejscowego planu szczegóło
wego zagospodarowania prze
strzennego terenu Czyżyny— 
Łęg jest wniosek o spowodo
wanie przyspieszenia realiza
cji zabudowy wokół skrzyżo
wania Alei Planu 6-letniego 
z Aleją Pokoju i ul. Koćmy- 
rzowską.

Wspomniane zamierzenia, 
to tylko pierwszy etap planu, 
sięgającego aż do roku 1935.

(bg)
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CO W TYGODNIU?
KINA

15.45.

angielskiej, 
od 18 do 20 bm. 
,,Ostatni termin“ 
dozw. od lat 16. 
godz. 16 i 19 ..Je- 
“ produkcji

ŚWIT godz. 15.45. 18.99. 2015
„Piękny listopad" produkcji wło
skiej, dozw. od lat 18. Następny 
program: ..Shalako" produkcji an
gielskiej. dozw. od lat 14.

ŚWIT Mała Sala od 13 do 16 bm. 
godz. 15. 17.39 i 20.90 „Wypadek" 
produkcji angielskiej, 
lat 18. od 17 do 20 b:n. 
17.15 i 19.30 „Czekając 
ptodukcji angielskiej, 
lal ift od 21 do 24 bm. godz. 16 1 
19 ,.Zb pdnia i kara” produkcji 
radzieckiej, dozw. od lát Í6.

ŚWIATOWID od 11 do 17 bm. 
godz. 15.30, 18.00 1 20.30 ..Noc ge
nerałów" produkcji 
dozw. od lat 16. 
godz. 16, 18 i 20 
produkcji USA. 
od 21 do 24 bm. 
sień Cheyennów- 
dozw. od lat 14.

SFINKS od 14 do 17 bm. 
15.45, 18.00 I 20.15 „Ostatni 
dek" produkcji polskiej, dozw. od 
lat 14. od 18 do 20 bm. godz. 15.45. 
18.00 i 20.15 ..Panna młoda w ża
łobie" produkcji francuskiej, dozw. 
od lat 18.

TEATR LUDOWY
16 bm. godz. 19.15 „Krakowiacy 

i górale". 17 bm. godz. 19.15 „Kra
kowiacy i górale", 18 bm. teatr 
nieczynny, 19 bm. godz. 19.15 „Kor
dian", 20 bm. godz. 17,00 ..Kor
dian", 21 bm. godz. 17.00 „Znale
ziony kufer" (bajka), 22 bm. godz. 
18.00 „Kordian".

dozw. od 
godz. 15.00.
na życie“ 
dozw. od

USA.

ßodr. 
Śwla-

Telewizja
OD 1C DO 22 BM.

PROGRAM I
SOBOTA: 8.05 Tym boleśniejszy 

jest upadek — film USA. 9.55 Dla 
szkól. 15.29 Kurs rolniczy. 15.55 
Muzyczne co słychać? 16.15 W pra
cowniach krakowskich pisarzy.
16.30 Dziennik. 16.45 Konkurs pię
ciu milionów. 17.45 Turystyka.
18.10 Ziemia planeta ludzi. 18.35 
Tegaz. 19.20 Dobranoc. ¡9.30 Moni
tor. 20.20 Tym boleśniejszy jest 
upadek — film. 22.05 Dziennik. 
22.45 Ballady o cnotliwych pan
nach 1 wyrodnych synach. 23.30 
Sammy Davis — pr. rozrywk.

NIEDZIELA: 8.oo-Kurs rolniczy. 
8.45 Suita styczniowa — film poi. 
9.00 Telewizyjny klub śmiałych. 
10.00 więźniowie. 11.00 Opowiada
nie z Ermitażu. 11.45 Dziennik. 
12.00 Puchar Beskidów otwarty 
konkurs skoków. 14.00 Dobrzy, 
lepsi, najlepsi. 14.45 Przemiany. 
15.15 Dla ml. Widz. 15.35 PKf. 15.43 
Spotkanie z pisarzem. 16.15 War
szawa da się lubić — teleturniej. 
17.10 Molier: ..Mieszczanin szlach
cicem". 18.35 Międzynar. turniej 
.koszykówki mężczyzn. 19.20 Do
branoc. 19.30 Dziennik. 20.05 Ste
fan Rachoń zaprasza. 20.50 Via 
Margutta — film wł. 22.30 Maga
zyn sportowy.

PONIEDZIAŁEK: Politechnika.
16.30 Dziennik. 16.40 Dla dzieci.
17.30 F.cho stadionu. 17.55 Poligon.
18.30 Kronika. 18.45 Eureka. 19.20 
Dobranoc. 19.30 Dziennik, żii.oii Fe
lieton. 20.20 Teatr TV: Krzysztof 
Choiński ..Kwiaty dla matki’’. 
21.25 Stomil-owe buty — rep. 22.0«

jest jeszcze w

roboty dekarskie, malarskie, 
stolarskie i inne.

W planach remontowych na 
okres najbliższej 5-latki 
DZBM szczególny nacisk po
łoży na uporządkowanie dziel
nicy, podniesienie wyglądu e- 
stetycznego osiedli. W zwią
zku z tym projektuje się, iż 
wszystkie prace na zewnątrz 
budynków prowadzone będą 
kompleksowo na każdym o- 
siedlu. W robotach malarskich 
kontynuowane bodzie odna
wianie elewacji przez malowa
nie loggi i balKonów farbą 
emulsyjną. Dotyczy to przede 
wszvstk:m g’ównvch ciągów 
dzielnicy tj. Alei Planu 6-let
niego. Alei Lenina oraz Alei 
Róż. Zakończenie tych prac 
przewidziane 
tym roku.

Konieczne 
monty dróg 
wewnątrzosiedlowych, 
tej dziedzinie opracowano już 
szczegółowe plany. Inne za
dania. to likwidacja tzw. dzi
kich ścieżek, budowa nowych 
chodników, odnawianie altan 
na śmieci.

Nie zapomniano i o zieleni, 
która ma szczególny wpływ 
na podniesienie wyglądu este
tycznego miasta. Z jednej 
strony prowadzone będą pra
ce renowacyjne zieleńców i 
kwietników, z drugiej plano
wane jest zakładanie nowych 
kwietników, sadzenie żywo
płotów i krzewów ozdobnych.

(bg)

są również re- 
i chodników 

I w

■ = t3B

Serce masz tylko jedno. 22.20 
Dziennik. 22.35 Zawody narciar
skie o Puchar Świata.

WTOREK: 8.55 Gość ze Skorpio
na — film, lo.oo Dla szkól. 12.55 
Przysposobienie rolnicze. 15.20 Po
litechnika. 16.30 Dziennik. 
Telewizyjny Ekran Młodych. 
Owce I dewizy. 19.00 Kronika. 
Dobranoc. 19.30 Dziennik.
Gość ze Skorpiona — cz. II film.
21.10 Polska zza 7 miedzy. 
Dziennik.

15.40
18.25
19.20
20.05

22.10

c ŚRODA: 9.00 Saga rodu Foray- 
tów. 9.55 Dla szkól.'12.45 Wybiera
my zawód. 15.2*i Politechnika. 16.30 
Dziennik. 16.40 Dla młodych wi
dzów. 17.15 Magazyn ITP. 17.30 
Nauka w służbie morza. 18.00 Film 
z serii: Obrońcy Stalingradu. 18.30 
Wszechnica TV.
19.20 Dobranoc.
20.05 Saga rodu Forsytów. 
Światowid. 21.25 ..O ósmej za rze. 
ką" — program rozrywkowy. 22.30 
PKF. 22.40 Dziennik.

19.00 Kronika.
19.30 Dziennik.

20.55

CZWARTEK: 8.15 Matematyka 
w szkole. 10.55 Dla szkól. 12.45 
Mechanizacja rolnictwa. 15.20 Po
litechnika. 16.30 Dziennik. 16 40 
Ekran z bratkiem. 17.40 Zrób to 

17.55 Nasi blisko i daleko. 
Muzyka krajów nadbałtye- 
19.00 Kronika. 1929 Dobra-
19.30 Dziennik. 20.05 Teatr

22.10 Dzien-

ze Skorpio-
SZkół. 14.50

sam.
18.25 
kich, 
noc.
Kobra. 21.25 Głos z daleka. 21.55 
Lektury współczesne, 
nik.

PIĄTEK: 9.00 Gość 
na — film. 9.55 Dla
Fizyka dla nauczycieli. 15.20 Poli
technika. 16.30 Dziennik. 16.40 Dla 
dzieci. 17.55 Spotkanie z P. Szcze
panikiem. 18.25 Dialogi historycz
ne. 19.00 Kronika. 19.20 Dobranoc.
19.30 Dziennik. 20.05 Dobroczyń
ca — nowela film. 20.30 Kraj.
21.10 Gość ze Skorpiona — film. 
22.05 Dziennik.

PROGRAM II
SOBOTA: 18.90 Międzynarodowy 

turniej koszykówki mężczyzn.
19.30 Monitor. 20.20 Homo Varao- 
viensis film poi. 21.05 24 godziny. 
21.15 Sonaty Fr. Chopina. 22.05 
Program II proponuje.

NIEDZlEt.A: 17.20 Obywatel Ka
ne — film amer. 19.20 Dobranoc.
19.30 Dziennik. 20.05 Studio współ
czesne. 21.05 Czas upłynął — rep. 
21.25 Przed kamerami Sz. Koby
liński. 21.45 Klub 
22.05 Refleksje na

dobrej książki, 
dobranoc.

Kurs jęz. ros.
19.20 Dziennik.

WTOREK: 18.45
19.20 Dobranoc.
20.05 Ze świata fizyki. 20.15 Spot
kania warszawskie. 21.15 24 godzi
ny. 21.25 Kurs Jęz. ang. 21.50 Klno- 
wcrsji oryginalnej.

ŚRODA: 17.00 Międzynarodowy 
Turniej Koszykówki mężczyzn.
18.20 Galeria Tretlakowska. 18.50 
Kurs jęz. ang. 19.20 Dobranoc.
19.30 Dziennik. 20.05 Wojsko i me
dycyna. 20.35 „Wenus z Ilo”. 21.00 
Pochwała motoryzacji. 21.40 24 go
dziny. 21.50 Nasze recenzje. 22.15 
Kurs jęz. franc. 
oryginalnej.

22.45 Kino wersji

Kurs jęz. franc.
19.30 Dziennik.

PIĄTEK: 18.45
19.29 Dobranoc.
20 95 Kraj diamentów i złota. 20.35 
Hutnicy — teleturniej. 21.3>i 24
godziny. 21.40 Kurs jęz. ros. 22.10 
Kino wersji oryginalnej.
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Nowohucka zima
Od dłuższego czasu trwa ostra 

«ima. W związku z tym trudne 
warunki pracy mają pracownicy 
oczyszczania miasta, pracownicy 
MPK i dozorcy domowu Usuwa
nie śniegu ta trzeba usuwać go 
nawet z dachów) przysparza wie
lu kłopetów. Jak dotąd ataki zi
my nie wyrządziły żadnych po
ważniejszych szkód, ani nie za
kłóciły nc.malnego życia w No- 
>fej Hucie.

Radość mają przede wszystkim 
dzieci oraz młodzież. Z.ma stwo' 
rżyła wreszcie warunki do upra
wiania ,,białego szaleństwa". Na 
Skarpie — rojno i gwarnie. ■ Stok przygotowali
wykorzystywany jest przez nar
ciarzy i saneczkarzy. Powstało 
również w Nowej Hucie parę na
turalnych lodowisk. Na os. Sło

Na zboczach Skarpy — rojno i gwarno. To taka nasza nowohuc
ka Gubałówka,

Fuszerka wychodzi 
na wierzch

PBM Nowa Huta jako generalny 
wykonawca w bloku nr 36 przy ul. 
Bulwarowej pczostaw'lo us erki, 
które teraz o sobie dały znać. Po
wyższe hnclyncit został wykonany 
niezgodnie z dokumentacją przeka
zana użytkownikowi z dniem 
przejęcia budynku. Olbrzymie ilo
ści fekalii, które napłynęły pod 
pomieszczenie piwniczne budyn
ku zagroziły utracie stateczności 
budynku. PBM Nowa Huta od
mówiło kategoryczrie wykonania 
zaleceń zawartych w protokole. 
Paktem jest, że fekalia przedosta
ły się przez niezgodnie z doku
mentacją wykonaną kanalizację i 
grożą nie tylko naruszeniem 
struktury obiektu, ale również 
wywołaniem epidemii, jak tylko 
skończą się mrozy.

Użytkownik (DZBM) w trybie 
awaryjnym wypompował 650 ml 

SATYRA W PRASIE
Jednym z punktów osławionego programu opanowania przez 

Izrael okupowanych terytoriów- arabskich jest czerpanie wysokich 
rysków z ruchu turystycznego.

Przewodnik: — Jak widzicie panowie, również di* ludności arab
skiej orgąnizujemv wvcieczki turystyczne! ^Prawda')

POZIOMO: 1. nowoczesna na
wierzchnia bieżni na stadionie, 
5. znana marka aparatów foto
graficznych, 8. .kawał czasu. 9. 
styl powstały za Ludwika XV, 
10. gorzej pod nią niż w desz
czu, 11. wyderka . błotna. 14. zie
lona na łące, 17. widzenie spraw 
przyszłych, 19. owad eieńki w pa
sie. 20. wołanie o rat.qnek.< 21. 
trofeum Indian. 22. kierunek w 

I literaturze i sztuce powstały w
XVI w. we Włoszech. Cechu ie 

I gw wybujałość form, przepych, 
patos, -24. Bez serc, bez d'»ha.. . 
25. lekki metal alkaliczny — pier
wiastek, 26. naszywka na mundu
rze, 29. prowizoryczny budynek, 
32. sznur do chwytania koni. ¿15. 
stado koni, 36. żłobiące działanie

necznym, przy Szkole Podstawo
wej nr 105, otwarto w sobotę du
że lodowisko, które cieszy się o- 
gromnym powodzeniem. Ihicjato- 
rem jego założenia była kierow
niczka szkoły Łucja Młyńska wraz 
z Komitetem Rodzicielskim. Po
mogła młodzież z klas 7e i 8c. O- 
świetlenie i radiofonizację prze
prowadzili inż. Ludwik Mikrut, 
prze w. Komitetu Rodzicielskiego 
inż. Czesław Gil, nauczyciel WF 
mgr Piotr Nowak, a także' woźny 
szkoły Władysław Ha by. Dużą 
pomocą służyli pracownicy MPO, 
którzy odgarnęli zwały śniegu, i 

teren pod lodowis
ko. Pracę wykonali mechanicz
nym sprzętem — spychaczami-piu- 
gami.

Tekst i zdjęcia: J. BROŻEK

— około 80 proc, całości zanie
czyszczeń, Na dnie pozostała war
stwa fekalii grubości około 0.5 m. 
Również stwierdzono, że ścianki 
piw.-ic podtrzymujące strop nie 
zostały w całości roz*'Ulewane, 
roriom kanalizacyjny nr 1 do 
studzienki nr 5 nic posiada od- 
powiedrjcgo spadku. poza rym 
przy przejściu z pionu na joziom 
zamiast kolana wstawiono trojak, 
który byl zakorkowany prowizo
rycznie betonem i stał się spraw
cą zalania podziemia fekaliami. 
Mimo, że roboty kanalizacyjne 
wykonywał KPISiE, cała odpo
wiedzialność za spartaczoną robo
tę spada na generalnego wyko
nawcę. który powinien wypom
pować pozostałą część zanieczysz
czeń.

Sprawą tą powinna się zająć 
Dzielnicowa Rada Narodowa oraz 
Sanepid i zmusić PBM Nowa Hu
ta do jak najszybszego oczysz
czenia piwnicznych pomieszczeń.

S. BRZEZIŃSKI

Może wyrosną z nich zu-ikomite łyźwiarki figurowe? Początki są 
trudne, ale krt» wie...

W niedzielę pracownicy MPO wykonują swe obowiązki tik jak
eo dzień. Nie Wszystko c’a się <e*nak zrobić pługiem i spychaczem.

*rtfmn*»*^n™»,»’’,irtw-rn;Tv,'»»'-”»HmrwnTTmnwnnii<WwmunfHTntnm?T!Tn*»

Nowości beletrystyki
„Stara poezja armeńska” — Tm 

jest zbiorem najstarszej epiki, 
hymnów, poezji ś-edniowiecznej 
— pieśni i poezji aszuchów-tru- 
badurów. Wyporu dokonał i wstęp 
napisał Andrzej Mandalian.

PIW, biblioteka poetów, cena 
20 zł.

Zygmunt Krasiński — „Listy do 
Adama Sołtana” — Książka jest 
trzecim tomem listów (poprzednio 
wydane, .to listy do ojca i Jerze
go Lubomirskiego), ■ pisanych do 
k-ewnego .1 przyjaciela. Ooreco- 
wanie i wstęp Zbigniewa Sucho
dolskiego.

PIW. biblioteka poezji i prozy, 
cena 60 zł.

<qci!c filatelistyczny
~~ i « i

KAKTUSY
Kolekcjonerów znaczków o te

matyce przyrodniczej zainteresują 
zapewne barwne emisje znaczków 
przedstawiających kaktusy. W ą- 
biegłym roku — znaczki o tej te
matyce ukazały się w wielu kra
jach Europy m. in. w Hiszpa
nii. Monaco i na Węgrzech. A oto 
dwa znaczki z serii węgierskiej, 

kp

Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe
porządków«. naturalna, 28. oprą- ptak, 33. bóg miłości w hlndulz- 
wa, podstawa, trzonek, 29 star- mie albo lewy dopływ Wołgi, 34, 
cle zbrojne. 30. miasto sanatoriów przewodzi bodźce ruchowe i czu- 
w pow. Nowy Targ, 31. grzyb lub elewe.

MAŁA KRZYŻÓWKA
KRZYŻÓWKA

Ignacy Krasicki — „Bajki” — 
Wybór bajek i przypowieści. Są 
to utwory drobne,- wydane ‘już po 
śmierci poety. Wybór i wstęp Z. 
Libery. Ilustrację wg. Dorego.

PIW. cena 25 zł.
Louis Aragon — „Przygody Te- 

lentacha” — Fantastyczno-poetyc- 
kie opowiadanie . stanowiące lek
ką 1 przyjemną lekturę — wyda
ne po raz pierwszy w 1922 roku, 
drugi raz w 1966. Przekład I. Wa
chowskiej.

Czytelnik, cena 13 zł
Tadeusz Zieliński — „Po co Ho 

mer?” — Studia na temat kul
tury antycznej/ które były tlu- 
ma r.zoiie' na 17 języków. Auto-, 
żniny ftlolcg klasyczny, zmarł w 
1944 ,r, Wybór i posłowie A. Bier
nackiego.-

Wyd. Literackie, cena 65 zł.

na powierzchnię ziemi czynników 
takich jak woda, wiatr, lodówiec, 
37. miasto' w Turcji — slaroż. 
Smyrna. 38. ozdobna roślina me
ksykańska,. 39. hałas, zgiełk.

PIONOWO: 1. miasto pow. w 
woj. krakowskim, 2. bunt szlach
ty, 3. napis świetlny, 4. łajdak, 
zło>:yńca, 5. miara brylantów, 
6. państwo w Europie. 7. symbol 
więzienia, 12. ssak amerykański 
o cenionym futrze, 13. ochronne 
nakrycie głowy. 15. 365 dni, 16. 
miasto przy ujściu Wilejki, 18. 
miasto pow. w woj. olsztyńskim. 
21. skandynawski mit. 23. jak Wi
sła szeroka. 24. wprowadzenie po
wietrza między narządy ciała lu
dzkiego, 27. bywa parzysta 1 nie

„NOC GENERAŁÓW" 
REŻYSERIA: ANATOL LIT
VAK
PRODUKCJA: AN'GIELSKO- 
FRANCÚSKA
KINO: „ŚWIATOWID”, DO 17 
BM.

Jest to sensacyjny film z 
czasów II wojny światowej, 
barwny i panoramiczny. Część 
zdjęć kręcono w Warszawie, 
a jednym z asystentów reży
sera był Andrzej Żuławski. W 
rolach epizodycznych wystąpi
ło kilkunastu polskich akto
rów.

Scenariusz „Nocy genera-' 
łów” oparto na powieści Han
sa Helmuta Kirsta, autora 
bardzo znanej u nas trylogii 
„08/15'. Zgodnie z koncepcją 
reżysera a przede wszystkim 
amerykańskiego producenta 
Sama Spiegla. film obok wąt
ku kryminalnego miał m. in. 

¿pokazać znane z dziejów II 
wojny światowej fakty histo
ryczne: walkę polskiego pod
ziemia z okupantem, bestial
ską rozprawę hitlerowców z 
mieszkańcami Warszawy i 
burzenie miasta oraz histo
rię slvnnego lipcowego spisku 
generałów przeciwko Hitlero
wi.

Do filmu można mieć wie
le zastrzeżeń. Wydarzenia 
które miały miejsce w War
szawie w grudniu 1942 roku 
w filmie przypominają rzeczy
wistość późniejszą, okres tłu
mienia powstania. Dla prze
ciętnego widza na Zachodzie 
rzecz ta nie ma istotnego zna
czenia. Z uszczerbkiem dla 
prawdy pokazuje się więc 
Warszawę burzoną już w ro
ku 1942. nie troszcząc się o 
bliższe okoliczności tego fak
tu. Znacznie bardziej znie
kształca prawdę o hitlerow
skich barbarzyństwach suge
stia. jakoby były one dzie
łem psychopatów i krymina
listów, przeciw którym można 
było w owym czasie wdrażać 
śledztwo. Charakterystyczne 
jest również mocne podkreś
lenie działalności opozycji w 
armii hitlerowskiej. Motyw 
ten, często spotykany w fil
mach zachodnich, zwłaszcza 
amerykańskich, został wpro
wadzony. zdaniem londyńskie
go tygodnika ..Observer’' — 
wyłącznie w celach utylitar-

POZIOMO: 3. świadczenie w na
turze na rzecz pracownika. *a. 
matołectwo, 9. sprzedaż losów lo
teryjnych, 10. wyspy na Oceanie 
Spokojnym nie zaliczane do żad
nej z części świata (m. In. Nowa 
Gwinea. Hawaje).

PIONOWO: 1. ciężki wodór, izo
top wodoru, 2. na kartofle dla 
trzody chlewnej, 4. dykta, 5. pierę 
wotny piec hutniczy do wytapia
nia żelaza. 6. NH3, 7. niezgodne 
z przepisami chwytanie przeciw
nika w czasie walki bokserskiej, 
8. gryzoń hodowany dla ciemno
brązowego futra.

Wśród Czytelników, którzy <lo 
dnia 22 stycznia br. nadeślą pra
widłowe rozwiązania, rozlosowa
ne zostaną nagrody — bony ksią
żkowe.

ROZWIĄZANIE Z NR 1
krzyżówka

Poziomo: 1. Lanckorona. 6. Wor- 
kuta, 9. bazar, 10. auto. 11. Liszt. 
15. erotyka. 16. radion, 18. detek
tyw. 20. Nikita. 21. Pułaski, 22. 
afekt 24. ugór. 26. panna, 27. tra
bant. 29. patriarcha.

Pionowo: 2. augur, 3. cewka, 4. 
rak. 5? Natal, 7. ratunek, 8. szkod
nik, 9. biedronka, 12. Tanganika. 

.13. fajerka, 14. artykuł, 17. indo- 
sant, 19. ene-gia. 23. torba, 25. ro
tor, 26. parch. 28. bór.
mała krzyżówka

Poziomo: 1. Antonow, 4. enkla
wa. 5. tektura, 3. Olimp, 9. kabo
taż, 12. bunkier. 13. lignina.

Pionowo: 1. afekt, 2. ob'ot, 3. 
wiara, S. etola. 7. rupia. 9. Kabul, 
10. orkan, 11. żarna. 

!
nych; producent liczył bowiem 
również na rynek zachodnio- 
niemiecki.

W swej ogólnej wymowie 
„Noc generałów” jest jednak 
filmem zdecydowanie anty
hitlerowskim. Podkreśla! to z 
uznaniem organ Komumsfycz- 
nej Partii Wielkiej Brytanii 
„Morning Star”, jak również 
moskiewska ..Prawda”.
„CZEKAJĄC NA ŻYCIE” 
REŻYSERIA: KENNETH LO- 
ACH
PRODUKCJA: ANGIELSKA
KINO: „ŚWIT” MAŁA SA
LA, 17—20 BM.

Barwny dramat obyczajo
wy zawsze cieszy się uznaniem 
widzów. Loach wraz z ope
ratorem telewizyjnym Proby- 
nem wnieśli do tego filmu 
swoje długoletnie doświadcze
ni telewizyjne. korzystali 
chętnie z ręcznej kamery, z 
obiektywów o zmiennej og
niskowej, filmując na ulicach 
i w parkach, z aktorami ma
ło znanymi i amatorami. Jak 
napisał jeden z krytrków an
gielskich — „n-ektóre sceny 
zdają się wręcz krzyczeć: „zo
stałam nakręcona w auten
tycznej seener”. czyż nie jest 
to realistyczne?”. Neoficki 
dokumentalizm. charaktery
styczny dla twórców przecho
dzących z telewizji do kine
matografii. jest jednvm z nie
zaprzeczalnych walorów tej 
opowieści z gatunku „życie z 
dnia nr. dzień”.

ZAKUPILIŚMY
„Pierwsza szarża na mecze

ty” — głośny film kubańskie
go pisarza, krytyka‘i reżysera 
Manuela Octavio Gcmeza. 
Fragment historii Kuby uka
zany- w oryginalnej . formie 
..reportażu z przeszłości’. 
Film otrzymał nagrodę im. 
Luisa Bunuela na zeszłorocz^ 
nym festiwalu w Wenecji.

„GŁOS NOWEJ HU IV”. A 
are» redakcji; Hula .m. Leci 
na. Telefon» « oe^poSrednj — 
12?-99. prze/ centrale HiL — 
146-61 i «01-20. *e»O <*•!! !»• 
¿aktor naczelny«, •’-« itekre 
car/ ortpow redakcji». iS-8i i»e 
kretariat). Orulc: Pra«o*e Za 
<ladj • Graf»r/ne RSV* ..Prasa’ 
* Krakowie, ol Wielopole L 
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BONY KSIĄŻKOWE 
PO 100 ZŁ

ZA ROZWIĄZANIE 
KRZYŻÓWKI 

NOWOROCZNEJ Z HASŁEM 
WYLOSOWALI:

1. Władysław Wardak — N. Hu
ta, Centrum C, bl. 1/98; 2. Piotr 
Oleński — Kraków, Zamojskie
go 80; 3. Romuald Salagan — N. 
Huta, os. Kazimierzowskie 7/55; 4. 
Teresa Szymańska — Kraków, 
Stachiewicza 40; 5. Kazimierz
Rolnik — N. Huta, Centrum A, 
bl. 11/61.

UWAGA: bony wysyłamy pocz-


